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Vidējā pacienta 
temperatūra
S avulaik bija tāds joks – atbrauc uz slimnīcu neko 

nesaprotoši pārbaudītāji un jautā: sakiet, kāda ir 
jūsu slimnieku temperatūra? Nu, tā – atbild ārsts, 

– ir mums daži, kuriem ir 42, tad vēl daži morgā uz 
autopsijas galda, kuriem ir 24, bet tā vidēji ņemot, mūsu 
pacientu temperatūra ir 36,6 grādi...

Vecā anekdote nāk prātā, ja runājam par t.s. vidē-
jo algu valstī, tās reģionos un pilsētās. Valstī šis rādītājs 
šī gada vidū jau sasniedzis 942 eiro, bet mūsu pilsētas 
statistiskie rādītāji, kas pieejami par 2016. gadu, lieci-
na, ka vidējais statistiskais ventspilnieks pērn saņēmis 
791 eiro. Tā kā pēdējā gada laikā algas vidējais rādītājs 
ir būtiski pieaudzis, varam pieņemt, ka arī šis – beidza-
mais pieejamais skaitlis mūsmājās – ir kāpis līdz vispā-
rējai tendencei. Varētu teikt, ka principā sausie skaitļi 
liecina – viss ir kārtībā, vidēji mēs dzīvojam pat ļoti labi.

Taču tieši Ventspils, šķiet, varētu būt viens no uzska-
tāmākajiem piemēriem, ka labklājības “vidējā tempe-
ratūra” ir tik vien kā krāsains ziepju burbulis vispārējās 
augšupejas svinībās. Padomāsim racionāli. Piemēram, 
kādas piejūras pilsētas mērs dažādās “algās” saņēmis 
pusmiljonu eiro, kas mēnesī veido aptuveni 41 tūksto-
ti eiro. 100 šī reģiona iedzīvotāju mēnesī nopelna 410 
eiro. Kopā nosacītā 101 iedzīvotāja vidējā alga būtu ne 
vairāk, ne mazāk kā 811,88 eiro. Tātad – būtībā tā pati 
“vidējā izpeļņa” vien sanāktu. Šis nelielais piemērs lie-
cina, ka pat viena cilvēka milzīgā alga var dubultot vai-
rāk nekā simts cilvēku “vidējo finanšu temperatūru”. 
Līdzīga situācija ir arī pilsētas un valsts mērogā – desmit 
šādi pelnoši (par pelnīšanas veidiem un metodēm te, 
protams, nerunājam) subjekti “uzpūš” vidējo algu līdz 
līmenim, kas var sacensties ar dažas labas vecās Eiropas 
valsts labklājību.

Tāpēc, pirms priecāties par mūsu makroekonomikas 
sasniegumiem un likt kārtējo “veiksmes stāsta” ķek-
sīti kādā Eiropas statistikas atskaitē, varbūt palasīsim, 
piemēram, sludinājumus un darba piedāvājumus, kur 
vairums piedāvājumu (kā to raksta arī mūsu lasītāja 
Veronika Kaminska) svārstās starp “nepilna darba laika 
samaksu” (lasi starp rindām – atalgojums zem minimā-
lā) un “minimālā darba alga garantēta”. Kā liecina statis-
tika, tad 37 procenti strādājošo saņem darba samaksu, 
kas nesasniedz 500 eiro (pirms nodokļu nomaksas jeb 
“bruto algu”), vēl trešdaļa – saņem samaksu līdz 1000 
eiro. Tātad – tie, kas nodrošina “vidējās algas tempe-
ratūras” apakšējo galu jeb, citiem vārdiem sakot, atro-
das zem vidējās algas līmeņa, ir 70 procenti mūsu strā-
dājošo. Kamēr tie, kuru izpeļņa faktiski dubulto reģis-
trēto “statistiski vidējo darba samaksu” ir vien daži. 
Piemēram, cilvēki, kas saņem virs 6000 eiro mēnesī ir 
0,3 procenti jeb 2927 strādājošie visā valstī kopā. 

Ko tur teikt – vidēji statistiski mēs dzīvojam Eiropā, 
bet katrs atsevišķi... Jā, katrs atsevišķi, protams, dzīvo tā, 
kā katram atsevišķi sanāk. Minētie 0,3 procenti noteikti 
var būt lepni un gandarīti par savu dzīves līmeni, kamēr 
tiem 70 procentiem laikam būs tuvāk līdz anekdotē (lasīt 
raksta sākumā) minētajai miroņa temperatūrai nekā līdz 
statistiski vidējam rādītājam. Ak, jā – šeit vispār ir runa 
tikai par “ekonomiski aktīvo vecumu”, bet nekur netiek 
uzskaitīta statistika par pensionāriem un bērniem. Un te 
aina, droši vien, pavērtos vēl bēdīgāka. Jo bērnus taču 
arī jāuztur, par tiem jāmaksā un ēst jādod visai ģimenei. 
Bet cilvēku skaits, kas paliek zem vidējās algas līmeņa 
noteikti pieaug. Ģeometriskā progresijā, tā teikt...

Visādi citādi mēs dzīvojam plaukstošā valstī. Un kā 
gan citādi, ja viens piejūras pilsētiņas mērs ar savu algu 
var faktiski dubultot vēl simts cilvēku “vidējo izpeļņu”. 
Ar to taču ir jālepojas... Vai ne? 

Patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

Biedrības “Baltijas asociācija – Transports un loģistika” prezidente Inga Antāne pagājušajā nedēļā 
paziņoja par jauna reģionāla politiskā spēka, partijas “Laiks pārmaiņām” dibināšanu, un aicināja 
ventspilniekus iesaistīties. Inga Antāne kandidēja arī Ventspils pašvaldības vēlēšanās, viņa uzsver, ka 
jaunās partijas dibināšana ir likumsakarīgs iesāktā darba turpinājums. Tomēr ņemot vērā, ka Latvijā 
pēdējā laikā jaunas politiskās partijas rodas cita aiz citas, likumsakarīgs ir jautājums – kādēļ šādas 
partijas dibināšana ir nepieciešama? 

Inga Antāne: "Labklājība  
no gaisa neradīsies.  
Mums beidzot jāsāk pelnīt."

Redakcijas e-pastā nonākusi ventspilnieces Veronikas Kaminskas vēstule, kurā viņa 
dalās savos iespaidos par nesen publiskotajiem jaunajiem Latvijas Centrālās statistikas 
pārvaldes apkopotajiem valsts ekonomiskajiem rādītājiem, tostarp – vidējo algu valstī. 
Lūk, Veronikas Kaminskas viedoklis (ar autores atļauju publicējam saīsināti):

LASĪTĀJA VIEDOKLIS

Atdodiet manu tūkstoti!!!

- Izlasīju, ka mums, 
Latvijā, vidējā darba samak-
sa ir 942 eiro mēne-
sī. Iesākumā nodomāju, 
ka žurnālisti nokļūdījušies 
ar komatu ielikšanu skait-
lī, jo 94,2 eiro liktos daudz 
ticamāk. Bet tad sapratu – 
ne vella, viss esot pareizi. 
Vienīgi nekādi nesaprotu – 
no kurienes tad visi tie simti 
un tūkstoši savācas? Mūsu 
uzņēmumā, piemēram, kur 

strādājam desmit cilvēki (un 
darba devēji patiešām neko 
nemaksā nekādās aploks-
nēs). Lai arī neslaistāmies 
un savu darbiņu padarām 
godprātīgi atvēlētajās asto-
ņās darba stundās, mēnesī 
vairāk par kādiem 500 “eiri-
kiem” nesavācas. Pat paši 
bosi un īpašnieki (viņi ir divi 
jauki puiši), latviski sakot, 
“nemuhļījoties” sev vairāk 
par nepilnu tūkstoti neno-

pelna. Bet viņi taču pie tam 
ir īpašnieki!

Arī paklaušinot apkārt, 
nevienu, kas nopelnītu kaut 
pietuvinātu aldziņu tiem 942 
eiro, neatradu... Tad nu man 
tā vien gribas uzprasīt tiem 
statistiķiem – atdodiet tūlīt 
manu tūkstoti!!! Jo kaut kur 
taču tam ir jābūt. Tas, pro-
tams, tikai joks, jo pati jau 
labi saprotu, ka neviens man 
nekādu tūkstoti nedos, ja 

tie tūkstoši jādod pavisam 
citiem. Piemēram, pašval-
dību vadītājiem un valsts 
ministriem. Jo no kaut kā 
taču viņiem jādzīvo. Un es 
pilnīgi saprotu, ka tas pus-
miljons, kuru pērn nopelnī-
jis mūsu pašu pilsētas mērs. 
Nebiju slinka, parēķināju. 
Tas ir tieši 82 reizes vai-
rāk nekā sanāk man, strā-
dājot pilnu darba dienu. Bet 
nekas, es jau arī neesmu 
lepna un saprotu, ka mūsu 
mērs arī strādā par mani 82 
reizes labāk, vairāk un cen-
tīgāk. Tāpēc viņam pienā-
kas. 
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

V 
entspils 17 gadu laikā zaudē-
jusi 20% iedzīvotāju, ierindo-
joties starp Kocēnu novadu 
un Jēkabpili. No Latvijas kopš 
neatkarības atjaunošanas aiz-

braukuši 400000 cilvēku – tā viņi izteiku-
ši vērtējumu savai līdzšinējai dzīves kva-
litātei un mūsu valstī notiekošajiem pro-
cesiem. Mūsu uzdevums ir rīkoties tā, lai 
aizbraucēju skaits nepalielinātos un aiz-
braukušie vēlētos atgriezties Dzimtenē.   

Tikai trim Latvijas pilsētām pieder 
viena no lielākajām Latvijas bagātībām – 
ostas. Ventspils ir viena no tām. Pilsētas 
iedzīvotāji mīl un lepojas ar savu ostu. 
Gandrīz katram ventspilniekam ar to ir 
kāda saistība – daudzi paši šeit strādā 
vai strādājuši, citam brālis, tēvs vai kāds 
cits tuvs cilvēks. Ventspils osta izauklēju-
si vairākas čaklas un darba tikumu godā 
turošas ventspilnieku dinastijas. Citur 
Latvijā mēdz teikt – bagātā Ventspils. Un 

Laiks pārmaiņām! 

Ikvienam cilvēkam ir dzimtā vieta – kur dzīvo viņa ģimene, 
kur mituši viņa vecāki un vecvecāki, kur atradīsies viņa bēr-
nu un mazbērnu mājvieta. Mēs katrs dzīvojam, strādājam 
vai kā citādi esam saistīti ar kādu konkrētu Latvijas pašval-
dību, novadu, reģionu. Mēs katrs vēlamies būt pārtikuši, 
justies droši un laimīgi. Tikai mēs paši varam noteikt, kādas 
vērtības būs nākotnes Latvijas un Ventspils pamatos.

Nāc un iesaisties!

tā ir taisnība, iespēju ziņā ar Ventspili 
grūti konkurēt. Bet vai šis potenciāls tiek 
pilnvērtīgi izmantots? 

Ventspils var palīdzēt Latvijai kļūt par 
vienu no jaunās Eiropas panākumu stās-
tiem. Lai tas notiktu, Ventspils ostai ir 
atkal jākļūst diženai, Ventspils pilsētai 
jāpilnveidojas par modernu starptautis-
ku tirdzniecības centru. 

Pēdējo gadu notikumi Latvijā skaidri 
parāda to, ka ir pienācis lielo izvēļu un 
pārmaiņu laiks. Tādēļ es aicinu Jūs visus 
noticēt, ka Latvija un Ventspils var būt 
plaukstoša vieta, kurā dzīvo laimīgi cil-
vēki. Neesiet vienaldzīgi un iesaistieties 
jauna politiskā spēka – reģionālās politis-
kās partijas "Laiks pārmaiņām!" dibinā-
šanā. Katrs ar savu darbu un rīcību kļūs-
tam  par to pārmaiņu vēstnešiem, kuras 
tik ļoti vēlamies savā dzīvē! 

Ar šo es aicinu ikvienu, kam rūp Ventspils 
un Latvijas uzplaukums, nebūsim vienal-
dzīgi, nestāvēsim malā, rīkosimies! 

Lai Dievs svētī Latviju un Ventspili un 
dod mums spēku un viedumu mūsu 

valsts simtgades priekšvakarā ielikt 
nākotnes Latvijas pamatos tādas vēr-
tības, kuras palīdzēs mūsu Dzimtenei 
patiešām kļūt par valsti, kurā mierā un 
pārticībā dzīvo laimīgi cilvēki.

Visus tos, kuri jūt sevī ticību, spēku un 
varēšanu līdzdarboties topošajā politis-
kajā spēkā tiek aicināti rakstīt uz e-pastu 
laiks.parmainas@gmail.com.

Partijas "Laiks Pārmaiņām!" 
Dibināšanas kongress 2017. gada 16. 
septembrī. Vieta un laiks tiks precizēti.

"Laiks pārmaiņām!" 
iniciatīvas grupas vārdā –  
Inga Antāne
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Es no sirds ticu, ka Ventspils arī realitātē, nevis tikai vārdos, 
varētu būt viena no bagātākajām pilsētām Latvijā ar 
patiešām augstu savu iedzīvotāju labklājības līmeni. 

Līdz šim Jūs galvenokārt esat strādājusi transporta un 
loģistikas jomās. Kādēļ nolēmāt dibināt jaunu politisko 
spēku? 

Ir tāds brīdis, kad saproti, ka nav citu iespēju, cita instru-
menta, kā vien pašam iesaistīties politikā, lai mainītu esošo 
situāciju un ietekmētu tās lietas, kuras absolūti neapmieri-
na ne mani pašu, ne arī ļoti lielu daļu Latvijas un Ventspils 
cilvēku. Mans darbs tranzīta jautājumos trīs gadu garumā ir 
parādījis to, ka ne valdība, ne vairums pie varas esošo poli-
tisko spēku pārstāvju vai nu nevēlas, vai nevar risināt valsts 
tautsaimniecībai, un līdz ar to arī tās iedzīvotājiem, aktuālas 
un sasāpējušas problēmas. Taču, atliekot to risināšanu malā, 
problēmas nepazūd, tās, līdzīgi no kalna ripojošai sniega 
bumbai, arvien aug augumā, un rezultātā mēs riskējam, ka 
šī “bumba” var nospiest mūs pašus, mūsu jau tā vārgo lab-
klājības līmeni. Kā uzņēmēju pārstāve esmu gājusi pie politi-
ķiem, pie valdības pārstāvjiem un amatpersonām, vērsusies 
pie Valsts prezidenta, un esmu pārliecinājusies, ka nevie-
nam šobrīd absolūti nerūp tranzīts, nerūp tautsaimniecības 
attīstība, un būtībā nav pat saprotams, kas tad īsti rūp. Taču 
tranzīts ir otra lielākā nozare aiz mežsaimniecības, nozarē 
kopumā un ar to saistītajās sfērās nodarbināti simts tūksto-
ši strādājošie. Tātad nevienam nerūp arī šo cilvēku un viņu 
ģimenes locekļu liktenis? Man tas nav pieņemami. Ir skaidrs, 
ka Latvijai pienācis pēdējais brīdis meklēt risinājumus, sākt 
domāt par to, kā nopelnīt. Jo mūsu valstij finanšu resursu 
vairs nepietiek. Mums trūkst naudas. Lai atrisinātu ārkārtī-
gi svarīgas mūsu iedzīvotāju vajadzības. Lai liktu šo patiesī-
bu sadzirdēt, lai piespiestu ne tikai reflektēt par tautsaim-
niecības un ekonomikas attīstības tēmām, bet arī tās risi-
nāt, nepieciešams spēcīgs politisks spēks, kurā ieklausīsies. 
Esmu pilnīgi pārliecināta, ka jaunā reģionālā partija “Laiks 
pārmaiņām” par tādu kļūs, un tādēļ arī aicinu visus, kuriem 
nav vienaldzīga Latvijas, Ventspils un arī savas ģimenes 
nākotne, nākt un iesaistīties. Neko nedarot nekas nenotiek. 
Pārmaiņas var panākt tikai strādājot visiem kopā.

Kādēļ Jūs uzskatāt, ka tautsaimniecība ir uz sabruk-
šanas sliekšņa? Nesen taču tika ziņots, ka vidējās algas 
līmenis valstī aug… 

Par to liecina vairāki rādītāji. Kā zināms, par valsts efekti-
vitāti, tās spēju darboties kā valstij liecina iedzīvotāju skai-
ta samazināšanās vai palielināšanās. Pēc statistikas datiem 
2017. gada sākumā Latvijā dzīvoja  viens miljons 950 tūk-
stoši iedzīvotāju, par turpat deviņpadsmit tūkstošiem mazāk 
nekā pirms gada. Ja salīdzinām ar 2010. gadu, tad iedzīvo-
tāju skaits samazinājies par 170 tūkstošiem. Tas noticis  tikai 
septiņu gadu laikā! Pēc neoficiālām ziņām kopš neatkarības 
atjaunošanas Latviju ir atstājuši četrsimt tūkstoši iedzīvotāj! 
Neko iepriecinošu nesola arī demogrāfijas prognozes – pēc 
ANO  aplēsēm 2030. gadā Latvijas iedzīvotāju skaits būs 
samazinājies līdz 1,8 miljoniem, bet 2050.gadā – līdz 1,6 
miljoniem. Arī dzimstības datos iezīmējies pavērsiens no pie-
auguma uz samazināšanos.

Kāpēc cilvēki izvēlas braukt projām no Latvijas? Pirmkārt 
tie ir ekonomiskie apstākļi:  cilvēki vairs nespēj nodrošināt 
savas primārās vajadzības – ēst, dzert, iegādāties vai apmak-
sāt mājokli. Tāpat daudzi nespēj nodrošināt saviem bērniem 
atbilstošu izglītību. Nākamais ļoti būtiskais jautājums ir mil-
zīgais nabadzības riskam pakļauto iedzīvotāju skaits. Pēc tie-
sībsarga Jura Jansona datiem 600 tūkstoši cilvēku, tai skai-
tā arī  mazi bērni, mūsu valstī dzīvo uz nabadzības sliekšņa, 
turklāt izdevumi sociālās aizsardzības pabalstiem mums 
ir viszemākie Eiropas Savienībā. Latvijā noteiktie pabalstu 
apmēri ir zem minimuma, kas nenodrošina cilvēka cienīgu 
dzīvi. Tas nozīmē, ka ļoti daudziem līdzekļu pietiek vienīgi 
primāro, pašu elementārāko vajadzību apmierināšanai, taču 
viņi nevar atļauties daudzas no tām lietām, kuras vairumam 
Eiropas valstu iedzīvotājiem šķiet pašsaprotamas. Divdesmit 
pirmā gadsimta Latvijā joprojām netrūkst ģimeņu, kuras 
dzīvo mitekļos ar tualeti ārā, kuras nespēj bērniem nopirkt 
jaunus apavus skolai, jo tam gluži vienkārši pietrūkst naudas 
– vai nu kādam no vecākiem nav darba, vai arī, ja darbs ir 
abiem, tas ir zemu atalgots. Taču šīs problēmas būtu atrisi-
nāmas, attīstot un radot labvēlīgu vidi uzņēmējdarbībai, jo 
sen zināma ir patiesība – nauda valsts budžetā sociālo, izglī-

tības un veselības aprūpes jautājumu risināšanai nerodas 
no zila gaisa, kādam tā ir jānopelna. Tad kādēļ valsts šim 
“kādam” nevis palīdz, bet ar katru gadu mainošiem nodok-
ļiem, neprognozējamu uzņēmējdarbības vidi, nevēlēšanos 
risināt veselām nozarēm būtiskus jautājumus tikai traucē?

Jūs minējāt, ka Latvijā samazinās dzimstība. Taču šim 
jautājumam nule pievērsušies arī politiķi – piemēram, 
Nacionālā apvienība prasa no valsts budžeta miljonus 
demogrāfijas jautājumu risināšanai. Ko jaunu šai jomā 
vēl var paveikt?

Demogrāfijas problēmas nevar atrisināt ar demogrāfi-
ju, tās var atrisināt ar ekonomisko jautājumu risināšanu. 
Paskatīsimies Eiropas rādītājus. Tādās valstīs kā Portugāle, 
Grieķija, Malta minimālā alga pārsniedz 600 eiro, valstīs 
Eiropas Savienības rietumos un ziemeļos minimālais atalgo-
jums ievērojami pārsniedz 1000 – 1500 eiro mēnesī. Jūs gri-
bat teikt, ka cilvēki nedzīvotu Latvijā un nelaistu šeit pasau-
lē bērnus, ja viņiem būtu iespēja mēnesī nopelnīt 1000 eiro 
uz rokas?! Dzīvotu! Tas nozīmē, ka mums ļoti nopietni šobrīd 
jārunā par tautsaimniecības attīstību. Tranzīts, ražošana, IT 
nozare – ir ārkārtīgi svarīgi pateikt, kas ir Latvijas tautsaim-
niecības prioritātes, kādi ir mūsu tautsaimniecības mērķi. 
Citādi mēs muļļājamies uz vietas, mētājamies pa labi, pa 
kreisi, un gadu no gada atduramies pret vienu un to pašu 
jautājumu – līdzko tiek veidots valsts budžets, tā nekam 
nepietiek. Ja tautsaimniecības asinsrite ir pilna ar trombiem, 
ar plāksteriem vairs nepietiek, ir vajadzīga nopietna medika-
mentoza ārstēšana. Cerēsim, ka nebūs vajadzīga operācija.

Tomēr jūs dibināt jaunu reģionālo politisko partiju 
vienā no Latvijas bagātākajām pilsētām, kurā ielas ir 
nobruģētas, pilsētvide sakopta un arī iedzīvotāju dzīves 
kvalitātes rādītāji nav no tiem sliktākajiem. Kāpēc tieši 
Ventspils?

Šobrīd nerunāšu par visiem oficiālajiem ar Ventspili saistī-
tajiem statistikas datiem, minēšu vienu no tiem – Ventspils 
septiņpadsmit gadu laikā ir zaudējusi turpat 20% savu iedzī-
votāju, ierindojoties šai ziņā starp Jēkabpili un Kocēnu nova-
du. Un te nu es gribētu kārtējo reizi atgādināt, ka Latvijā ir 
tikai trīs pilsētas, kurām ir savas lielās ostas, un Ventspils ir 
viena no tām. Osta ir liela bagātība. Tā ir ļoti liela un dārga 
infrastruktūra, kas veidojusies vairāku desmitu gadu laikā. 
Ar šo infrastruktūru var nopelnīt ļoti daudz, un Ventspilī 
bija jābūt vieniem no spēcīgākajiem rādītājiem, kā arī vie-
nam no augstākajiem labklājības līmeņiem. Kāda ir reali-
tāte? Ventspilī izveidota labdarības organizācija – biedrība 
“Ventspils uzplaukumam”. “Baltijas asociācijā – Transports 
un loģistika” ietilpstošie Ventspils ostas uzņēmumi ir vieni 
no lielākajiem šīs biedrības ziedotājiem, un es redzu, kāda ir 
reālā situācija un cilvēku vajadzības. Redzu cilvēkus, kuriem 
trūkst iztikas līdzekļu, Latvijas neatkarības aizstāvi, kuram 
jādzīvo tādā nabadzībā, ka brīžam pat nav ko ēst, jo visa 
nauda jātērē zālēm. Redzu ģimenes, kuru mazie bērni gri-
bētu sportot, bet kuras nevar atļauties viņiem nopirkt pat 
bumbu; invalīdus, kuriem nepietiek līdzekļu primāro vaja-
dzību nodrošināšanai; nepiedodami daudz bērnus invalīdus 
ratiņkrēslos, kuriem ir ārkārtīgi nepieciešama palīdzība, lai 
viņi elementāri eksistētu. Tie ir tie rādītāji. Un nevis pilsē-
tas bruģis vai iekšzemes kopprodukts. Ikvienam no šiem 
cilvēkiem ir tikai viņu vienīgā dzīve, taču kāda šī dzīve ir? 
Nedrīkst būt tā, lai aiz izskaistinātiem statistikas rādītājiem, 
aiz sapucētas fasādes pazustu cilvēki ar viņu reālajām vaja-
dzībām. Un tam nav nekāda sakara ar to, vai no valsts budže-
ta demogrāfijas pasākumiem piešķirs 85 miljonus eiro vai 
nē. Mums ir jārisina ekonomiskie jautājumi, lai valstij būtu 
nauda. Mums ir vajadzīga nauda, lai bērniem, kuriem tas ir 
nepieciešams, varētu nopirkt medikamentus, lai būtu nor-
māla kompensējamo zāļu sistēma. Ir vajadzīga nauda, lai 
nebūtu ģimenes, kurām  jādzīvo pusbadā, jo darbs ir tikai 

vienam no vecākiem; lai  bērniem var nopirkt normālus 
apavus un to pašu bumbu… Tie ir tie rādītāji. Tas ir cilvēks 
Ventspilī, kurš nāk pēc palīdzības uz biedrību, tas ir cilvēks, 
kurš visu mūžu strādājis, bet kura pensija ir 90 eiro. Tie ir arī 
nepilsoņi, kuri visu mūžu nodzīvojuši Latvijā, bet nekārto pil-
sonību tikai viena iemesla dēļ – Krievijas viņiem maksātās 
pensijas ir lielākas. Viss pārējais ir tikai statistikas skaitļi, ar 
kuriem tik ērti ir aizsegties, lai neredzētu ļoti lielas iedzīvo-
tāju daļas reālās ikdienas problēmas. Kā redzam, visas prob-
lēmas atduras naudā. Un tādēļ mums jāiemācas pelnīt, un, 
galvenais, jāpanāk, lai valsts saviem uzņēmējiem ar norma-
tīvajiem aktiem šai ziņā palīdzētu, nevis bāztu sprunguļus 
riteņos. Tāpēc es veidoju šo politisko spēku, tāpēc veidoju to 
Ventspilī, kura realitātē, nevis tikai vārdos, varētu būt viena 
no bagātākajām pilsētām Latvijā ar patiešām augstu savu 
iedzīvotāju labklājības līmeni. 

Mēs katrs nākam no kādas pilsētas vai novada, un tas 
nozīme, ka vajadzības rodas nevis kaut kur abstrakti valstī, 
bet gan konkrētā reģionā, pašvaldībā, sētā un dzīvoklī. No 
turienes šī problēma arī jāiznes un jārisina. Tāpēc es aici-
nu ikvienu, un ne tikai Ventspilī, nākt un man pievienoties.

Jūsu minētās problēmas nav tikai reģionāla līme-
ņa jautājumi. Kā viena reģionāla partija spēs ietekmēt 
valsts līmeņa politikas jautājumus? Un vai vispār spēs?

Ventspilī tiešām ir gan bruģētas ielas, gan govju statujas. 
Bet vai cilvēki ir laimīgi? Pat tie, kuri saka, ka viņi tādi ir. 
Tad, kad viņi ieiet savās četrās sienās, apsēžas pie televizo-
ra ekrāna ar tējas krūzi un vienu cepumu, es šaubos, vai viņi 
tādi ir. Un tas ir valsts jautājums.

Dzīve pašvaldībā ir ārkārtīgi svarīga, un tieši no pašval-
dībām nāk mūsu jaunie skolotāji, sportisti, mūziķi, IT spe-
ciālisti un visi citi. Cilvēki jau nedzīvo kādā abstraktā veido-
jumā “valsts” – viņi dzīvo savās pilsētās, pagastos, ciemos, 
novados, un patiesībā šis spēks un ietekme nāk no viņiem, 
no pašvaldībām. Tāpēc mans mērķis ir izveidot šo politis-
ko spēku – partiju “Laiks pārmaiņām” – kļūt par ļoti spēcīgu 
reģionālo partiju, bet kas attiecas uz valsts līmeņa pārstāv-
niecību, laiks rādīs. Nevajag kultivēt kompleksus – no reģio-
niem valsts līmeņa procesus ir iespējams ļoti nopietni ietek-
mēt. 

 turpinājums no 3. lpp.

Inga Antāne: "Labklājība  
no gaisa neradīsies.  
Mums beidzot jāsāk pelnīt."
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IZLOLO NĀKAMOS 
ZINĀTŅU DOKTORUS

Neskatoties uz dzimtas saknēm Eiropas 
plašumos, Viktors sevi uzskata par piede-
rīgu tikai un vienīgi Latvijai un Atmodas 
gados, būdams aktīvs vietējā Vides aizsar-
dzības kluba biedrs, nešauboties iestājies 
par tās neatkarības atjaunošanu. Turpmāko 
valsts nākotni viņš saredz gudros tās iedzī-
votājos un nu jau gandrīz trīs gadu desmitus 
Namiņā, kā mīļi tiek saukts VJN, radioelek-
tronikas aparātu būves un pilnveidošanas 
prasmēm apmāca jaunos ventspilniekus, kuri 
grib papildināt skolās un augstskolās iegūsta-
mās zināšanas. Viktoram nav statistikas, cik 
no šiem zēniem un meitenām vēlāk dzīvē 
izvēlas ar radioelektroniku saistītu specia-
litāti, taču viņš ir lepns, ka vismaz divi no 
viņiem ārzemēs, Somijā un Igaunijā, šajā 
jomā aizstāvēs doktora disertāciju. Viņam 
pašam saistība ar tehnisko jaunradi sākusies 
pirms gandrīz piecdesmit gadiem toreizē-
jā Ventspils Pionieru namā, kur nodarbības 
vadījis lielisks enerģētiķis ar pedagoga dotī-
bām, Asuānas hidroelektrosatacijas Ēģiptē 
celtniecības dalībnieks Laimonis Roziņš. 

“Roziņa ar aizrautību dotais tehniskais un 
emocionālais impulss lielā mērā noteica visu 
manu turpmāko dzīvi,” tagad vērtē Viktors. 
Un bez jebkāda patosa bilst, ka, viņaprāt, 
tikai taisnīgi ir, ja  viņš līdzīgā veidā savas 
toreiz un vēlāk darba dzīvē iegūtās prasmes 
tagad atdod nākamajām paaudzēm. 

NO GRIBĒŠANAS UZ VARĒŠANU
“Diemžēl, tā sagadījās, ka nācās pamest 

augstskolā iesāktās studijas, tāpēc pedago-
ģiskās un radioelektronikas dziļākās prasmes 
esmu apguvis galvenokārt tikai dažādos kur-
sos, semināros un pašmācības ceļā, taču tas 
nav šķērslis veidot ar audzēkņiem labas un 
ilglaicīgas attiecības. Es neslēpju, ka darbs 
Namiņā vienlaicīgi ir arī mans hobijs, kam 
esmu gatavs veltīt tik stundu, cik vajadzēs, lai 
audzēkņu strādāt gribēšana pārvērstos strā-
dāt varēšanā,” stāsta Viktors, it kā pa jokam 
bilstot, ka šai ziņā varbūt zināma loma ir arī 
viņa poliskajam temperamentam un atrakti-
vitātei, kad idejas un emocijas reizēm uzlies-
mo spilgti, augsti un plaši, kā salmu uguns. 
Viņš piekrīt, ka šāds uzplaiksnījums parasti 

Latviskais polis, 
poliskais latvietis
Radioelektronikas laboratorijas vadītājs  Ventspils Jaunrades namā 
(VJN) Viktors Bagienskis nemēdz cilvēkus vērtēt pēc piederības tai 
vai citai tautībai. Un neslavē, ja kāds cits to dara. Taču, būdams Lat-
vijas pilsonis, tāpat kā tēvs Eduards un vectēvs Stefans, viņš cieņā tur 
arī savu senču etnisko dzimteni Poliju, prot poļu valodu, to ģimenē 
iemācījušies arī viņa tagad jau pieaugušie bērni Stefans un Marija. Sa-
vukārt vecmāmiņai Margaretai, kurai bijusi Skotijas izcelsme un kuru 
vectētiņš nolūkojis, būdams komandējumā Londonā, Viktors patei-
cīgs par angļu valodas zināšanām, tās viņš bērnībā sadzīvisko sarunu 
līmenī iemācījies tikpat kā rotaļājoties. Tāpat kā krievu valodu, kuru 
pratuši vecāki un bez kuras padomju cilvēks nebija iedomājams.

nav ilglaicīgs, bet ironiski oponē, ka tam ir arī 
pozitīvā puse – ja kādreiz  uzliesmo dusmas 
vai aizvainojums,  tie arī tāpat ātri noplok 
un nepaliek gruzdot, ko jaunieši prot novēr-
tēt. Vēl viens pluss, ka Viktors ar audzēkņiem 
vienlīdz labi var runāt viņiem dzimtajā lat-
viešu vai krievu valodā, brīvi lietojot noza-
rē plaši pazīstamos angļu terminus, ko mūs-
dienu jaunieši pārzina jau gandrīz no zīdaiņa 
vecuma.

BAZNĪCĀ POLIS, ĀRPUSĒ NĒ
Ar nožēlu skolotājs atzīst, ka mācību pro-

cesā nav pieprasīta poļu valoda, lai gan 
Ventspilī vēl salīdzinoši nesen bijis ap pieci 
simti šai tautībai piederīgo. Pēc Atmodas 
Viktors Bagienskis bijis starp Poļu kultū-
ras biedrības dibinātājiem Ventspilī un kādu 
laiku to arī vadījis, taču pēc sākotnējā entu-
ziasma tā palēnām panīkusi un beigās izpu-
tējusi pavisam. 

“Pašvaldība mums toreiz nāca pretī ar 
telpām, uzturēšanai vajadzēja pielikt tikai 
nelielus  pašu līdzekļus, bet biedru atsaucība 
bija minimāla. Daudziem pārmērīga šķita arī 
manis izvirzītā prasība,  ka biedrības dalībnie-
kiem jau jāzina vai noteikti jāiemācās poļu 
valoda. Daļai tas šķita par daudz prasīts, līdz 
ar to reāli parādot, cik pamatīgi poļu mino-
ritāti Latvijā skārusi pārkrievošanas politika.

Uzskatāmi to var redzēt arī tagad, apmek-
lējot katoļu baznīcu, kad tur notiek diev-
kalpojums poļu valodā. Paklausieties, kādā 
mēlē pēc tam savā starpā tiek runāts baz-
nīcas  sētā – tā reti būs poļu valoda. Līdzīga 
aina starpbrīžos redzama arī skolās ar poļu 
mācību valodu. Neskatoties uz to, ka Polijas 
valsts cenšas dažādi atbalstīt gan šejienes 
baznīcas, gan skolas” novērojis Viktors. Viņš 
neapstrīd, ka tautu savstarpēja saplūšana 
mūsdienu mobilajā pasaulē ir nenovēršama, 
taču pārliecināts, ka negatīvas sekas atstājusi 
padomiskā paātrinātas asimilācijas politika. 
Tas nav bijis īstais risinājums. 

“Minoritātes var bagātināt jebkuras brīvas 
un demokrātiskas valsts kultūru, turklāt no tā 
iegūst abas puses,”Viktors ar nožēlu atzīst, 
ka Ventspilī ne no poļu kopienas, ne pašval-
dības puses tādu mudinājumu savākties kul-
tūras vai sabiedriskām aktivitātēm pēdējā 
laikā nemana.  

DATORS KAFIJU NEUZVĀRĪS
“Negribu izklausīties pēc īgņas, kurš apgal-

vo, ka viņa jaunībā zāle bija zaļāka un debe-
sis zilākas. Bet, vērojot bērns un jauniešus 
divās un pat trijās paaudzēs, nevaru nepa-
manīt, ka atšķirība ir milzīga. Protams, ir 
izņēmumi, bet visvairāk vērojama tagadē-
jo audzēkņu nespēja ilgstoši koncentrēties 
monotonam darbam, piemēram, mikroshē-
mu lodēšanai, kas turklāt prasa arī precizi-
tāti. Vēl vērojama pārmērīga pašpārliecinā-
tība, mēģinot veikt sarežģītas manipulācijas, 
pirms nav apgūtas daudz vienkāršākas pras-
mes, bez kurām tālāk virzīties nedrīkst, tas 
ar laiku atspēlēsies. Visvairāk kļūdās tie, kuri 
augstprātīgi uzskata, ka pietiek apgūt datoru 
un ar tā palīdzību mūsdienās varēs paveikt 
visu. Tādās reizēs kļūstu nejauks un saku – 
dikti gribu stipru un aromātisku kafiju, uztai-
si man  vienu tasīti tādas ar savu datoru...Jo 
dators bez atbilstošas aparatūras un palīgie-
rīcēm nav pilnīgi nekas, bet iekārtas, ko šis 
dators palīdzēs precīzi un labi darbināt, cilvē-
kam vispirms jārada savā galvā un ar savām 
rokām jāizgatavo! Jā, varbūt arī šajā procesā 
noderēs dators, bet galvenais pārskatāmā 
nākotnē tomēr būs cilvēka prāts un fantāzi-
jas lidojums”. 

PAMATZINĀŠANU ZELTS
“Tagad valsts izglītības sistēmā  uzņemts 

kurss uz kompetencēs balstītu mācību satu-
ru, izsludinātas iekalšanas laikmeta beigas. 
Nevērtēšu detaļas, teorētiski viss rādās skaisti 
un pareizi, kaut arī sarežģītā izklāstā. Riskēšu 

izskatīties vecmodīgs, bet saskarsmē ar 
saviem mācekļiem neatkāpjos no senum senā 
likuma: jebkurā priekšmetā vai nozarē dažām 
pamatpatiesībām un prasmēm vienkārši jābūt 
galvā uz visu mūžu. Un nav svarīgi, vai tās tiek 
iekaltas vai iemācītas spēlējoties, tas atkarīgs 
no katra audzēkņa spējām un rakstura.

Piemēram gribu minēt iespējamu gadīju-
mu no mūziķu ikdienas. Ar šo jomu saskaros, 
jo Ventspils mūzikas skolas audzēkņi nāk pie 
manis mācīties samontēt apskaņošanas apa-
ratūru. Viņiem ir zināšanas, kā telpā  jāizvieto 
instrumenti labskaņas panākšanai, kur jābūt 
solistam un kādu iespaidu uz koncerta skanē-
jumu atstās pilna, bet kādu – pustukša zāle. 
Taču saprast, kurš vads, aparatūru transpor-
tējot uz pasākuma vietu,  gājis pušu vai kurš 
kontakts ceļā nolūzis, tādi cilvēki bez pamat-
zināšanām elektrotehnikā un elektronikā 
nevar. Un, pat ja tehniski uzķertu vainu, vaja-
dzētu atrast meistaru bojājumu novēršanai, 
un koncerts šī iemesla dēļ tiktu norauts. Kaut 
būtu pieticis ar desmit minūtēm darba lodā-
muram vai skrūvgriezim... Nē, es protams, 
neaģitēju par atgriešanos pie naturālās saim-
niecības, pie amatierisma sarežģītas apara-
tūras apkalpošanā. Esmu par spēju adekvāti 
novērtēt situāciju un praktiski  rīkoties. Bet 
tas nav iespējams bez pamatzināšanām.

PADOMJU MILITĀRISMU 
BAROJA VISI

Viktors  atklāj, ka pats zināšanu kripati-
ņas radio un telefonu būvē un pielietoša-
nā krājis kopš piecu gadu vecuma, jo tēvs 
padomju laikā strādājis sakarniekos, varējis 
sagādāt gan detaļas, gan instrumentus un 
puikam parādīt, kā ar tiem rīkoties. Astotajā 
klasē mācoties, patstāvīgi samontējis savu 
pirmo tranzistoru Selga, pēc tam arī “vefiņu”. 
Atmiņai par laiku, kad Latvija ražoja divas 
trešdaļas no padomju impērijas tranzistoru 
radioaparātiem, Viktors Namiņa radioelek-
tronikas laboratorijas plauktos savācis vairāk 
nekā divus desmitus šo aparātu. Pēdējo iegu-
vis pavisam nesen Minskā, kur viņa audzēkņi 
ar labām sekmēm piedalījušies starptautis-
kās jauno radioelektroniķu sacensībās.

Pēc vidusskolas Politehniskajā institūtā Rīgā 
sācis studēt  radio konstruēšanas un ražoša-
nas tehnoloģijas,  taču apstākļi likuši meklēt 
darbu un bijis piedāvājums pastrādāt toreiz 
slavenajā pusvadītāju ražošanas uzņēmumā 
Alfa. Viktors atceras, ka pat daudzi uzņēmu-
ma darbinieki nezināja, kas un kā vajadzībām 
tur tiek ražots, jo uzņēmums pārsvarā nodro-
šinājis slepenas PSRS militāristu vajadzības, 
kā arī izgatavojis un lēti pārdevis detaļas un 
mezglus pat tādiem radiobūves flagmaņiem 
kā Japāna un Lielbritānija, jo bijusi vajadzīga 
valūta.  Viktors prestižajā un labi atalgotajā 
darbā sabijis vienpadsmit gadu, pat bijis ini-
ciators ražošanas uzlabošanai atsevišķos tā 
iecirkņos. Uz jautājumu, vai viņu kā ar Latviju 
un Poliju mentāli saistītu cilvēku nemulsinā-
ja fakts, ka tādā kārtā  tikusi stiprināta oku-

Namiņā dzimst arī elektroniskais romantisms.

Daļa no Latvijā ražoto tranzistoru kolekcijas, ko priekš laboratorijas savācis Viktors Bagienskis.

Pie darbavietas durvīm, kuras Viktors parasti 
ver ar prieku
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BEZDARBA LĪMENIS NEMAINĪGS
Reģistrētais bezdarbnieku skaits Ventspils 
pilsētā septembra sākumā bija 874 per-
sonas jeb 4,1%, rādītājam saglabājo-
ties nemainīgam, liecina Nodarbinātības 
valsts aģentūras (NVA) dati. Pēc līdzšinē-
jās metodoloģijas, kuru NVA attiecībā uz 
lielajām pilsētām vairs neizmanto, bezdar-
ba līmenis būtu 5,2%. NVA vakanču datu 
bāzē ir reģistrētas 98 aktuālas vakances. 
Visvairāk brīvo vakanču ir zivju apstrādātā-
jiem (40) un metāla būvkonstrukciju mon-
tētājiem (10).

IEMŪRĒTS VĒSTĪJUMS 
NĀKAMAJĀM PAAUDZĒM
Ventspils Mūzikas vidusskolas ar koncert-
zāles funkciju būvlaukumā svinīgā pasāku-
mā, piedaloties arī kultūras ministrei Dacei 
Melbārdei, ēkas pamatos ievietots vēs-
tījums nākamajām paaudzēm. Tas satur 
informāciju par Ventspils pilsētu, jaunās 
Ventspils mūzikas vidusskolas ēkas para-
metriem un īstenoto būvniecības tehno-
loģiju risinājumiem u.c., vēstījums ievie-
tots latviešu un tulkots angļu un ķīniešu 
valodās.

270 730 EIRO PAR KOPMĪTŅU 
REMONTU
Pēc plašiem remontdarbiem atklāts 
Ventspils Augstskolas dienesta viesnīcas 
B korpusa renovētais trešais stāvs, kurā 
atjaunotas un labiekārtotas 39 istabiņas ar 
72 gultas vietām. Remonts nebija veikts 
kopš korpusa izbūves. Viesnīcas remon-
tdarbu, mēbeļu un aprīkojuma iegāžu 
izmaksas Ventspils pilsētas domei izmak-
sāja 270,7 tūkstošus eiro.

KAMERKORIS UZŅEM 
DZIEDĀTĀJUS
Kamerkoris “Ventspils” un tā diri-
ģents Aigars Meri izsludina jaunu dzie-
dātāju uzņemšanu visās balsu grupās. 
Pretendentiem nav vecuma ierobežojuma 
un nav jāsagatavo īpašs priekšnesums. 
Noklausīšanās notiks 11. un 13. septem-
brī plkst. 17.30 teātra namā “Jūras vārti”.

JAUNA ATLAIDE DAUDZBĒRNU 
ĢIMENĒM
No septembra daudzbērnu ģimenes var 
saņemt atlaidi 20% apmērā, iegādājoties 
arī abonementa biļeti braucienam reģio-
nālo maršrutu autobusos un vilcienos. Šī 
atlaide summēsies ar šobrīd jau esošajām 
autobusu un vilcienu abonementa biļešu 
atlaidēm. Iegādājoties abonementu vai 
biļeti vienam braucienam, daudzbērnu 
ģimenes locekļiem arī turpmāk būs jāuz-
rāda 3+ Ģimenes karte un statusu aplieci-
nošs dokuments.

SLĒGTS ŪDENS PIEDZĪVOJUMU 
PARKS
Līdz pat 18.septembrim uz remonta laiku 
ir slēgts Ventspils Ūdens piedzīvojumu 
parka atrakciju un SPA komplekss. Šogad 
remontdarbi iecerēti lielākā apjomā nekā 
tas bijis iepriekš, rudenī apmeklētājus 
gaida vairāki jaunumi SPA kompleksā – 
efektīvāka sāls istaba, masāžas pakalpo-
jumi, u.c.

TIESA TREŠO REIZI SODA 
LEMBERGU
Smagos noziegumos apsūdzētajam 
Aivaram Lembergam Rīgas apgabaltiesa 
trešo reizi piemērojusi naudas sodu 380 
eiro apmērā par izvairīšanos sniegt liecī-
bas pēc būtības. Tiesas kolēģija uzskata, 
ka Lembergs nepilda tiesas sēdes priekš-
sēdētāja atkārtoti izteiktas prasības ievērot 
sēdē vispārpieņemtas uzvedības normas, 
izsakoties par citām procesā iesaistītajām 
personām. Tādējādi tiesas kolēģija uzska-
tīja, ka ar šādu savu rīcību Lembergs klaji 
ignorē tiesas kolēģijas prasības.

VENTSPILĪ

pētājvalsts militārā varenība, Viktors atbild 
ar pretjautājumu: vai varat nosaukt nozari, 
kura toreiz nebija spiesta to darīt? Piemēram 
minot, ka pat bijušais Ventspils maizes kom-
binēts, kurā strādājusi viņa māte, daļu savas 
produkcijas piegādājis padomju zemūdenēm. 
Pēc izcepšanas klaipiņus iegremdējuši tīrā 
pārtikas spirtā un žigli iesaiņojot īpašā apval-
kā. Tāda baltmaize pēc iztīšanas un uzsildīša-
nas bijusi kā tikko no krāsns izvilkta... Nemaz 
nerunājot par lauksaimnieku ražojumiem, kas 
tika nosūtīti padomju armijas apakšvienībām 
tepat Ventspilī, Latvijā un visur, kur okupācijas 
vara pavēlēja.

VIENKĀRŠI PAR SAREŽĢĪTO
Kā pozitīvu aspektu Alfā nostrādātajiem 

gadiem Viktors saskata apstākli, ka šajā rūp-
nīcā bijusi iespēja iepazīties ar tehnoloģi-
jām un materiāliem, toskait padomju kos-
miskajām vajadzībām paredzētajiem, kuru 
pielietošana vidusmēra uzņēmumos Latvijā 
un daudzviet Krievijā vēl pat sapņos nerā-
dījās. Kā vēl vienu padomju laika patiesību 
radioelektroniķis atceras tā laika tehnisko un 
mācību literatūru, kurā fizikālie procesi un 
matemātikas likumi izskaidroti viegli uztve-
ramā valodā un izklāstā.   

“Varat ticēt vai nē, bet necik sen atpakaļ 
daži Ventspils Augstskolas studenti, kuri arī  
pie manis ierodas uz praktiskām nodarbībām, 
lūdza atļauju no manā īpašumā esošas, vēl 
padomju laikā krievu valodā izdotas mācību  
grāmatas  nokopēt vairākas nodaļas, jo viņiem 
pieejamie mūsdienu angliskie teksti likušies 
pārāk sarežģīti,” Viktors stāsta, ka viņa dēls 

Stefans Lielbritānijā ieguvis augstāko izglītību 
un ir liela turienes  telekomunikāciju uzņēmu-
ma izpilddirektors, tāpēc rietumvalstu izglītī-
bas sistēma viņam no ciemošanās reizēm un 
sarunām vispārējos vilcienos pazīstama. 

“Kategoriski esmu pret, ka Latvijā reizēm 
mēģina rietumvalstu pieredzi izglītības jomā 
kopēt. Patiesībā mūsējā atsevišķos aspektos 
ir pat labāka, tikai savādāka, un tikpat labi šo 
to viņi varētu pamācīties no mums,” Viktors 
apgalvo, ka tā nav pašslavināšanās, bet no 
redzētā un dzirdētā izdarīti secinājumi. 

POLISKĀKS PAR POĻIEM
Viņa meita Marija aizbraukusi studēt uz 

Poliju, tur apprecējusies un patlaban kopā ar 
vīru un pieciem bērniem dzīvi Nīderlandē.
Viktora mazbērni latviski nerunājot, saikni ar 
Latviju šī ģimene praktiski vairs neuzturot  un 
atgriezties  neplānojot, Viktors stāsta bez noso-
dījuma, jo jaunā paaudze  tikai izmanto tiesī-
bas, par ko savulaik Austrumeiropā cīnījušies 
viņu vecāki –  dzīvot un strādāt tur, kur vēlas. 
Statistika liecina, ka poļu skaits Latvijā pakāpe-
niski samazinās: 1897 gadā viņu šeit bijis 65 
tūkstoši, pēc simts gadiem jau par sešiem tūk-
stošiem mazāk, bet 2011. gadā vairs tikai ap 
45 tūkstošiem, starp valstī dzīvojošām minori-
tātēm tomēr ieņemot ceturto vietu. 

Tā kā darbs Namiņā Viktoram nav katru 
dienu, viņš savas valodu zināšanas un pras-
mi komunicēt ar dažādām auditorijām pirms 
nu jau daudziem gadiem piedāvājis izmantot 
Ventspils tūrisma biznesā. Iedzīvojies tur gida 
lomā un vada ekskursijas pa pilsētu. Kā teh-
niku un modernās tehnoloģijas principā pār-

zinošam cilvēkam viņam nav bijis grūti atrast 
un piedāvāt viesiem informāciju par šai ziņā 
dinamiski augošo pilsētu, tās ļaudīm, kas 
iegūst labas zināšanas gan pilsētā, gan ārze-
mēs un to visu tepat realizē.  Īpaši silti viņu 
kā gidu uzņemot tautieši poļi, Viktora runā 
saklausot varbūt nedaudz senatnīgu, bet lite-
rāri pareizu valodu, nevis to anglicismiem 
piebārstīto slengu, kādu pēdējā laikā viņu 
dzimtenē lieto. Neaizmirstot piebilst, ka šai 
ziņā tikpat bēdīgi ir ar latviešu valodas tīrību.  

Vaicāts, vai ir brīži, kad viņš kā pedagogs 
jūtas apmierināts ar to, ko dod saviem skolnie-
kiem, Viktors atbild, ka šādā pašapmierinātības 
stadijā cenšas nenonākt, jo tas būtu nāvējoši 
radošumam. Bet atzīst, ka priecājas, kad redz 
bijušos radioelektronikas laboratorijas apmek-
lētājus kļūstam tehniskajās zināšanās pārākus 
par skolotāju. Tad ir iemesls censties sasniegt 
viņu līmeni, smaidot atzīst Viktors. 

Viktors Bagienskis savā darbavietā radioelektronikas laboratorijā.

Elektroniskā puķe ar mainīgu izgaismojumu, 
ko izgatavojis kādreizējais Ventspils Augstsko-
las 1. kursa students, tagad doktorants Tartu 
Jāni Dalbiņš.

Mūsdienu cilvēki kaut vai reizi dienā ieiet Internetā, lai iegūtu informāciju, komuni-
cētos vai arī pildītu darba pienākumus. Vispasaules tīmeklis ir pats izplatītākais un 
ērtākais veids kā iegūt zināšanas, iepazītos un komunicētos.

Reģionos interneta atkarība ir spēcīgāka

T 
ajā pašā laikā psihologi nonākuši 
pie secinājuma, ka līdz ar interneta 
izplatību mūsu sabiedrībā  radusies 
jauna “narkotika”. Diemžēl jāatzīst, 
ka reģionos iedzīvotāji šo narkotiku 

izmanto aktīvāk nekā  rīdzinieki. Ventspils 
nav izņēmums.

56% Latvijas iedzīvotāju atzīst, ka pie 
datora vai viedtālruņa pavada ievērojami 
vairāk laika, nekā nepieciešams. Atkarību 
no mūsdienu tehnoloģijām atzīst 72% jau-

niešu vecumā no 18 līdz 24 gadiem, taču 
virtuālā vide „apēd” arī vecāka gadagāju-
ma cilvēku laiku. Kā liecina sabiedriskās 
domas izpētes centra SKDS pētījumi, pārāk 
daudz laika sociālajos tīklos pavada arī vai-
rāk kā 40% cilvēku vecumā no 55 un vai-
rāk gadiem.

Tajā pašā laikā katrs otrais no aptaujāta-
jiem Latvijas iedzīvotājiem izteicis gatavību 
tā laika vietā, ko pavada internetā, apmek-
lēt kultūras pasākumus. 45 % respondentu 

atzinuši, ka labprātāk lasītu no bibliotēkas 
paņemtu aizraujošu grāmatu, bet 37% res-
pondentu labprāt dotos pārgājienos vai laivo-
tu, kā arī nodarbotos ar individuāliem sporta 
veidiem.

Tomēr, kā izrādās, tieši šeit arī slēpjas 
problēma.  Reģionos ir ļoti grūti atrast kādu 
sirdij tuvu reālu nodarbi virtuālās pasau-
les vietā. Tas izskaidrojams ar ciešu reģiona 
ekonomiskā stāvokļa sasaisti ar sociālo pro-
jektu realizāciju. Uz citu Latvijas pilsētu fona 
Ventspils izskatās labi. Tajā pašā laikā arī šeit 
sociālā vide ir visai tāla no ideāla.  Pietrūkst 
visām iedzīvotāju vecuma grupām atbilstošu 
sporta un kultūras objektu. 
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Atliek Liepājas cietuma 
būvniecību
Valdošās koalīcijas politiķi vienojās atlikt 
Liepājas cietuma būvniecības projekta īste-
nošanu, lai rastu papildu līdzekļu avotu. 
Koalīcijas partiju līderi gan pagaidām attu-
rējās nosaukt konkrētu līdzekļu apmēru, 
cik dotu Liepājas cietuma būvniecības atlik-
šana. Nacionālās apvienības VL-TB/LNNK 
līdzpriekšsēdētājs Raivis Dzintars skaidroja, 
ka tas būs atkarīgs no tā, kā notiks būvnie-
cības termiņu pārskatīšana. Iepriekš ziņots, 
ka cietuma būvniecībai paredzētās izmak-
sas ir vairāk nekā 74 miljoni eiro lielas.

Lielajām slimnīcām 
nepieciešami ap 18 miljoni 
eiro
Slimnīcu pārstāvji Sociālo un darba lietu 
komisijas sēdē informēja, ka Bērnu slim-
nīcai šogad būtu nepieciešami vairāk nekā 
1,5 miljoni eiro, Paula Stradiņa slimnīcai – 
vairāk nekā 5 miljoni eiro, bet Austrumu 
klīniskajai universitātes slimnīcai – 11 mil-
joni eiro. Tāpat slimnīcu vadītāji uzsvēra 
mediķu zemā atalgojuma problēmu, kas 
ietekmē darbinieku rotāciju, kā arī neaiz-
pildītas darba vietas. Sociālo un darba lietu 
komisija Sociālo un darba lietu komisija 
problēmas risināšanai lēma vērsties pie 
valdības, mudinot prioritāri risināt mediķu 
atalgojumu jautājumu.

Saeima komandējumu 
organizēšanai trīs gados 
plāno tērēt 750 000 eiro
Saeima izsludinājusi iepirkumu par koman-
dējumu organizēšanu, un šīm mērķim trīs 
gados plānots tērēt 750 000 eiro bez pie-
vienotās vērtības nodokļa. Iecerēts iegādā-
ties komandējumu nodrošināšanai nepie-
ciešamos pakalpojumus, kas paredz visa 
veida transporta biļešu un viesnīcu rezer-
vāciju Saeimas deputātu un darbinieku 
komandējumiem un darba braucieniem. 
Plānots, ka gadā būs nepieciešams vidēji 
500 gaisa transporta biļešu, 20 – sausze-
mes transporta, 20 – sliežu un ūdens trans-
porta, kā arī 200 viesnīcas.

Sociālie partneri iebilst pret 
izmaiņām nodokļos nākamā 
gada budžetā
Latvijas Darba devēju konfederācija (LDDK) 
un Latvijas Brīvo arodbiedrību savienī-
ba LABS) iebilst pret izmaiņām nodokļos, 
izstrādājot nākamā gada budžetu. LDDK 
uzskata, ka nodokļu politikā turpmākos trīs 
gadus nedrīkst būt izmaiņas, un budžets 
jāpieņem, ņemot vērā pieņemtās vieno-
šanās. LDDK aicina valdību stingri ievērot 
budžeta sagatavošanas grafiku un nepie-
dāvāt nekādas jaunas politiskās iniciatīvas. 
Arī LBAS norāda, ka uzņēmējiem un dar-
biniekiem ir vajadzīga stabilitāte, un poli-
tiķiem neatrisinātās problēmas jārisina, 
meklējot kompromisus. Nepieciešamības 
gadījumā sociālie partneri ir gatavi palīdzēt 
ar saviem ieteikumiem.

Vērtēs Sudrabas kļūšanu 
par “oligarhu lietas” 
izmeklēšanas komisijas 
vadītāju
Saeimas Mandātu, ētikas un iesniegumu 
komisija pēc vairāku deputātu iesniegu-
ma ierosinājusi lietu par iespējamo ētikas 
pārkāpumu saistībā ar deputātes Ingunas 
Sudrabas  kļūšanu par «oligarhu lietas» 
parlamentārās izmeklēšanas komisijas 
vadītāju. Vai Sudrabas atrašanās minētajā 
amatā ir atbilstoša Parlamentārās izmek-
lēšanas komisijas likumam un deputā-
tu Ētikas kodeksam, komisija vērtēs 13. 
septembrī.

LATVIJĀ

Pagājušā nedēļā piedzīvojām savdabīgu 
jubileju – ir pagājuši tieši desmit gadi, 
kopš Rīgas apgabaltiesa skata tā saukto 
Lemberga krimināllietu. Lietā aptuveni 
200 sējumos apvienoti divi kriminālpro-
cesi, kurus prokuratūra tiesai nodeva 
2008.gada otrajā pusē. Ieilgušajā ties-
vedībā sēdes pārceltas vairāk par 570 
reizēm, un šī lieta kļuvusi par garāko 
pirmajā instancē skatīto tiesas procesu 
Latvijas vēsturē. Aivaram Lembergam 
tiesa piemērojusi arī drošības līdzek-
li – aizliegumu pildīt Ventspils domes 
priekšsēdētāja amatu. 

Desmit gadi ar Temīdu

Pirms 10 gadiem Rīgas 
apgabaltiesa sāka skatīt 
tā saucamo “Lemberga 
krimināllietu”. Par 
kādiem nodarījumiem 
Ventspils mēram jāsēžas 
uz apsūdzēto sola?

Izvirzītās apsūdzības
KUKUĻA IZSPIEŠANA 
Būdams amatpersona un izmantojot savu 
dienesta stāvokli, vairākkārt izdarījis kukuļ-
ņemšanu sevišķi lielos apmēros (239 670 
latu vai  341 019 eiro), kā kukuli izspie-
žot trīs ar Ventspils ostas tranzīta bizne-
su saistītu kompāniju – SIA “Puses”, SIA 
“VentCompany” un SIA “Lat Transnafta” 
kapitāla daļas. 

NAUDAS LEGALIZĀCIJA
Personu grupā pēc iepriekšējās vienoša-
nās, kā arī organizētā grupā, izdarījis nozie-
dzīgi iegūtu finanšu līdzekļu un citas man-
tas legalizēšanu lielā apmērā (4 916 900 
latu vai 6 996 118 eiro), pārkāpjot likumā 
noteiktās prasības un apzinoties šo līdzek-
ļu un mantas iegūšanas noziedzīgumu. 
Par šo nodarījumu apsūdzība uzrādīta arī 
Anrijam Lembergam un Ansim Sormulim. 
Apsūdzība balstīta uz darījumu, kas īste-
nots saistībā ar Ventspilī lielāko tirdzniecī-
bas centru TC “Tobago”.

DOKUMENTU VILTOŠANA 
Lembergs apsūdzēts arī par nepatiesu 
dokumentu sastādīšanu un to izsniegšanu 
(dienesta viltojums). Apsūdzība celta par 
to, ka 1996.gadā nolūkā slēpt Lihtenšteinā 
reģistrēto “Vent Company” 30 akciju piede-
rību, Lembergs nolēmis sastādīt nepatiesu 
dokumentu ar atpakaļejošu datumu.

DIENESTA STĀVOKĻA 
IZMANTOŠANA 
Lembergs kā valsts amatpersona, kas 
ieņem atbildīgu stāvokli, apsūdzēts par to, 

ka veicinājis un piedalījies mantiskos darī-
jumos, kuri viņam sakarā ar dienesta stā-
vokli ar likumu aizliegti, izdarot to mant-
kārīgā nolūkā un personīgās ieinteresētī-
bas dēļ. 

NEPATIESAS ZIŅAS 
AMATPERSONAS DEKLARĀCIJĀ
Lembergam uzrādīta arī apsūdzība par 
apzināti norādītām nepatiesām ziņām 
amatpersonas deklarācijās. Apsūdzība 
celta par Lembergam piederošu ārzonu 
firmu kapitāla daļu nenorādīšanu amat-
personas deklarācijās par laiku no 1999. 
līdz 2007. gadam, kopumā par vairāk nekā 
miljonu latu. 

KUKUĻŅEMŠANA
Būdams amatpersona, kas ieņem atbildī-
gu stāvokli, personiski vairākkārt izdarījis 
kukuļņemšanu sevišķi lielos apmēros ar 
kukuļu izspiešanu. Apsūdzības pamatā ir 
kukuļa saņemšana laikā no 1994.-1995.
gadam, kas saistīta ar kukuļa izspiešanu 
no uzņēmēja Aināra Gulbja, izmantojot 
draudus, lai iegūtu 38 “Multinord” (“Kālija 
parks” dibinātāja) akcijas – kopumā 15 572 
(22 157 eiro) latu nominālvērtībā.

INTEREŠU KONFLIKTS 
Lembergam celta apsūdzība arī par iespē-
jamo atrašanos interešu konfliktā, par 
Ventspils mēra un Ventspils brīvostas val-
des priekšsēža amatu izmantošanu, lai, 
iespējams, nodrošinātu labumu sev un 
ģimenei. Ģenerālprokuratūra šo apsūdzību 
pamatojusi ar vairāk nekā 200 epizodēm.

A 
psūdzību Ventspils pilsē-
tas domes priekšsēdētājam 
Aivaram Lembergam prokuratū-
ra uzrādīja 2006. gada 20. jūlijā. 
Viņu apsūdz par kukuļņemšanu 

sevišķi lielos apmēros, par noziedzīgi iegūtu 
finanšu līdzekļu un citas mantas legalizēša-
nu, par dienesta viltojumu, par piedalīšanos 
mantiskos darījumos, kuri viņam saistībā ar 
dienesta stāvokli bijuši aizliegti, kā arī par 
ļaunprātīgu dienesta stāvokļa izmantoša-
nu un citiem noziegumiem. Līdzās Ventspils 
mēram uz apsūdzēto sola sēdies arī viņa 
dēls Anrijs un dažādu tranzītuzņēmumu 
bijusī amatpersona Ansis Sormulis. Visi trīs 
norādījuši, ka nesaprot un neatzīst viņiem 
celtās apsūdzības. Tomēr, lai labāk saprastu 
lietas būtību, jāatgriežas vairāk kā 25 gadus 
senā pagātnē.

PĒKŠŅI MILJONĀRS
Daļa Latvijas sabiedrības joprojām uzdod 

jautājumu – kā gan vienas nelielas pilsētas 
mērs salīdzinoši īsā laikā pamanījās saraust 
tādu kapitālu, lai varētu pirkt medijus, danci-
nāt politiķus, ietekmēt tranzīta biznesa noza-
ri un, galu galā, iedzīvoties 15 miljonus lielās 
parādsaistībās “paša bērniem”. Izanalizējot 
publiski pieejamo informāciju, jāsecina, ka 
Lemberga kunga labklājības pamati meklēja-
mi vēl 90. gadu sākumā, kad viņš kā Ventspils 
izpildkomitejas vadītājs bija atbildīgs par valū-
tu, kas Ventspils pilsētas kasē tika ieskaitī-
ta no Maskavas par katru tranzītā pārkrau-
to amonjaka tonnu. Informācija par valūtas 
atskaitījumu apjomu oficiāli nav pieejama. 
Toties publicista Viļa Selecka grāmatas “Ēnas 
pār Ventspili” pirmajā izdevumā teikts, ka 
1990.gadā Lemberga vadītās Ventspils izpild-
komitejas kasē ienākuši 1,164 miljoni valūtas 
rubļu, savukārt 1992.gadā – 1,4 miljoni dolā-
ru. Diemžēl grāmata kļuvusi par bibliogrāfisku 
retumu – tūlīt pēc nodrukāšanas un izplatīša-
nas bibliotēkās pats autors to iznīcināja. 

SLĒPTĀ UZŅĒMĒJDARBĪBA
Lai nu kā būtu ar kapitāla rašanos, no 

Lembergam izvirzītajām apsūdzībām izriet, 
ka pēc Latvijas neatkarības atgūšanas 
Lembergs, būdams Ventspils mērs, slēp-
ti sācis nodarboties arī ar uzņēmējdarbī-
bu. Proti, 1991.gadā un 1992.gada sākumā 
Ventspilī izveidotas pirmās naftas un naftas 
produktu, kā arī kālija sāls tranzīta starp-
niekfirmas, kurās kā slēpts īpašnieks iesais-

tījies arī Lembergs. Shēma vienkārša – starp-
niekfirmas slēdza līgumus ar tolaik vēl valsts 
uzņēmumiem par kravu pārkraušanu, mak-
sāja tiem pašizmaksai tuvu tarifu, starpnie-
cības peļņu paturot.  Tranzīta starpniekfir-
mas rosīgi iesaistījās valstij piederošo ostas 
uzņēmu privatizācijā – un, kā izriet no kri-
mināllietas materiāliem, arī šeit Lembergs 
rodams slēpto īpašnieku skaitā. Runas par 
A. Lemberga milzīgo ietekmi un bagātības 
izcelsmi bija dzirdamas jau kopš deviņdes-
mito gadu vidus. Tomēr tikai aptuveni 10 
gadus vēlāk tiesībsargājošās iestādes uzsāka 
vairākus kriminālprocesus par nelikumīgām 
darbībām, tai skaitā nelikumībām privati-
zācijas procesos, dienesta stāvokļa izman-
tošanu, kukuļdošanu un ņemšanu, naudas 
atmazgāšanu, nelikumīgu politisko procesu 
ietekmēšanu.

KRIMINĀLVAJĀŠANAS UZSĀKŠANA  
UN ARESTS

Kriminālprocesu par Lemberga iespēja-
miem noziegumiem prokuratūra sāka 2005. 
gada rudenī, un toreiz tas ieguva tā sauk-
tās Ventspils amatpersonu lietas vārdu. 
Apsūdzību — kukuļņemšanā, noziedzīgi iegū-
tu līdzekļu legalizēšanā un amatpersonai 
noteikto ierobežojumu pārkāpšanā un citos 
nodarījumos Lembergam cēla 2006. gada 
20. jūlijā. Savukārt 2007. gada sākumā pēc 
kratīšanām kā Ventspils domē, tā Lemberga 
dzīvesvietā un pie saistītām personām, pro-
kuratūra guva pierādījumus gan iespējamajai 
Lemberga ietekmei Ventspils uzņēmumos, 
gan varas pirkšanai.

2007. gada 14. martā Lembergam uzrā-
dīja jaunu apsūdzību, bet tiesa pēc pro-
kuratūras lūguma viņam piemēroja drošī-
bas līdzekli — apcietinājumu. Trīs diennak-
tis viņš pavadīju Stabu ielas izolatorā, pēc 
tam četrus mēnešus atradās apcietinājumā 
Matīsa cietumā Rīgā. Vēlāk viņam apcieti-
nājumu aizstāja ar mājas arestu, līdz atcē-
la pavisam. 

Izmeklēšanu daļā Lembergam inkriminē-
to noziegumu prokuratūra pabeidza 2008. 
gada vasarā. Vienu ar Lemberga iespēja-
miem noziegumiem saistīto krimināllietu tie-
sai nodeva 2008.gada 1.augustā, otru — 
2008. gada oktobrī.

Lembergam joprojām 15 apsūdzības sada-
ļās tiek inkriminēta Krimināllikuma 325. 
panta otrā daļa, kas paredz atbildību par 
valsts amatpersonai likumā noteikto iero-
bežojumu vai aizliegumu pārkāpšanu, ja to 
izdarījusi valsts amatpersona, kas ieņem 
atbildīgu stāvokli. Savukārt saskaņā ar apsū-
dzības grozījumiem četras apsūdzības sada-
ļas grozītas no Krimināllikuma 325. panta 
otrās daļas uz pirmo daļu, jo lēmumus attie-
cībā uz četriem uzņēmumiem Lembergs pie-
ņēmis kā Ventspils brīvostas valdes priekšsē-
dētājs un valdes loceklis. 
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Brīvdienas tēvu, 
dzejas dienu un 
spēka zīmē
Klāt jau kārtējā nedēļas nogale un šonedēļ 
tā visspilgtāk iezīmējas divās nozīmēs – 
brīvdienas aizritēs tēvu, kā arī dzejas zīmē.

STINGRS ROKASSPIEDIENS 
UN “PALDIES, TEV, TĒVS!”

Nevienam nav noslēpums, ka vismīļākie no 
svētkiem ir tieši tie, kas tiek svinēti ģimenes 
lokā, jo īpaši jau kopš mazotnes. Tie ir visiem tik 
mīļie Ziemassvētki, Jāņi un Lieldienas. Protams, 
dzimšanas un vārda dienas. Jau daudzus gadus 
(patiesībā jau kopš pirmās republikas laika!) 
mēs Latvijā maija otrajā svētdienā svinam Mātes 
dienu. 

2009. gadā kalendārā svinamo svētku vidū 
tika ieviesta jauna svētku diena; arvien populā-
rāka un iemīļotāka kļūst Tēvu diena, kuru atzī-
mē septembra otrajā nedēļas nogalē. Tātad, 
šonedēļ! Gluži kā mēs sveicam savas mīļās 
mātes, vecmāmiņas un vecvecmammas, svēt-
dien sumināsim arī mūsu tēvus, vectēvus un 
vecvectētiņus. 

DZEJAS RUDENS
Šajā nedēļas nogalē visā plašajā novadā 

norisinās Kurzemes Dzejas dienas. Ventspils 
pilsētā Dzejas dienas pavada ļoti plaša prog-
ramma kā lieliem, tā arī pašiem mazākajiem 
ventspilniekiem. 

Šī tradīcija aizsākās 1999. gadā, kad dzejnie-
ka Olafa Gūtmaņa iedvesmotas, notika pirmās 
Kurzemes Dzejas dienas Ventspilī. Kopš tā laika 
ik gadu dzejas dienas norit Ventspilī, Kuldīgā, 
Talsos, Tukumā, Saldū vai Liepājā. Tradicionāli 
ik gadu Dzejas dienu noslēgumā nākamā gada 
rīkotājpilsētai nodot Kurzemes Dzejas dienu 
atslēgu. Šogad tā būs jauna, izkalta pēc Ventspils 
Rakstnieku mājas 17. gadsimta durvju slēdze-
nes parauga un turpmāk katra pilsēta uz kārtīgā 
atslēgas riņķa varēs pievienot savu atzīmi.

Piektdien, 8. septembrī, plašā programma 
ieskanēsies ar Andra Akmentiņa lasījumiem uz 
Dzejas kuģa: plkst. 14.00 uz ekskursiju kuģī-
ša “Hercogs Jēkabs”. Vakara gaitā Ventspils 
Galvenajā bibliotēkā dzejas fotoizstādes atklā-
šana, bet Jauniešu mājā dzejas lasījumi: pieda-
lās literāte Jana Egle, Andžejs Beļevičs, Andris 
Akmentiņš. Bet Herberta Dorbes muzejā no 
plkst. 22.00 darbosies Dzejas hostelis.

Visplašākā Dzejas dienu programma sest-
dien, turklāt ne vien Ventspils pilsētā, bet 
arī Ventspils novadā: būs atsevišķi pasākumi 
Popes muižā, kur varēs izzināt, kā dzeju savu-
laik rakstīja muižas barona kalpones un istabe-
nes, bet ar dzeju Kurzemes ceļos varēs izbaudīt 
Puzē. Dzejas dienu svinīgā atklāšana sestdien 
notiks plkst. 10.00 Ostas promenādē pie pie-
minekļa Krišjānim Valdemāram. Plkst. 16.00 
ev. lut. Nikolaja baznīcas dārzā notiks reliģis-
kās dzejas lasījumi, satīrisko dzeju varēs baudīt 
pie J.Fabriciusa pieminekļa. Vakarā plkst. 19.00 
Livonijas ordeņa pilī izskanēs literārā konkursa 
“Kur zeme, tur dzeja” aaureātu darbi, kā arī svi-
nīgi tiks nodota Dzejas dienu atslēga nākamajai 
pilsētai. Dzejas dienas noslēgsies svētdien plkst. 
10.00 ar lasījumiem jūras kāpās un plkst. 12.00 
Bērnu pilsētiņā ar pasākumu bērniem.

PĀRBAUDĪT SAVA SPĒKA DOTUMUS
Sestdien, 9. septembrī, laikā no plkst. 12.00 

līdz 16.00 Olimpiskā centra “Ventspils” ielu vin-
grošanas stadionā notiks Spēka diena. Šīs dienas 
atzīmēšana notiks 80 vietās visā Latvijā. Spēka 
dienas mērķis ir rosināt sabiedrību domāt par 
veselīgu un aktīvu dzīvesveidu, kā arī apzinā-
ties labas fiziskās formas nozīmi ikdienas dzīvē. 
Šogad Spēka diena noritēs jaunā formātā, papil-
dinot pievilkšanos ar balstu guļus uz apakšdel-
miem un pietupieniem, lai dotu iespēju ikkat-
ram pierādīt savu varēšanu un spēku. Apbalvoti 
tiks dalībnieki, kuri sasniegs visaugstākos rezul-
tātus, kā arī katrs dalībnieks par piedalīšanos 
saņems diplomu un suvenīru. 

 HK “VENTA2002”  
AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

Pagājušo svētdien Brīvdabas muzejā jau piecpadsmito reizi notika iecienītais 
pasākums – novada Pagastu diena. Par spīti tumšajiem padebešiem, kas draudēja 
ar lietu, Ventspils publika uz muzeju plūda straumēm, un likās – mīļais Dieviņš ir 
novadnieks, jo no debesīm nenokrita ne pile.

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2017. gada 9. septembrī plkst. 15.45
U-16 komandu spēle

HK Klaipeda (Lietuva) –  
HK Venta2002

plkst. 18.00 “VAKARA NAGLA”
U-18 komandu spēle

HK Venta2002 – DKLRM (Lietuva)

2017. gada 10. septembrī plkst. 13.15
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – Pārdaugava 07 

plkst. 15.00
U-16 komandu spēle

HK Venta2002 - HK 
Klaipeda (Lietuva) 

plkst. 17.15 “VAKARA NAGLA”
1. līgas komandu spēle LATVIJAS 

KAUSA izcīņas ietvaros

HK Venta2002 – HS Rīga 2001

Kurš glābs Pils ielu?

Pils un Lielās ielas krustojuma. Otrā atklāj skatu 
no pretējā virziena. Daudzās izkārtnes vēsta 
par neskaitāmiem veikaliem (pārtikas, manu-
faktūras, dzelzs preču, koloniālpreču, grāma-
tu un kancelejas piederumu u.c.), kantoriem, 
darbnīcām, medicīnas un juridisko pakalpoju-
mu iestādēm, vārdu sakot, kādreiz Pils ielai 
Ventspilī bijusi tāda pat loma kā Sitijai Londonā 
un Volstrītai Ņujorkā. Ielas ziemeļu galā atra-
dās 1870. gadā dibinātā Ventspils Navigācijas 
skola (jūrskola) (tagad Pils ielā 11), dažas 
mājas tālāk – pilsētas banka (vēlāk "Ventas 
Balss" redakcija). Pils ielā virmoja un mutuļoja 
dzīvība. Kamēr Kuldīgas iela vēl tikai veidojās, 
Pils iela lepojās ar turīgo pilsoņu celtiem vai-
rākstāvu namiem, jūgendstila fasādēm, tor-
nīšiem, erkeriem un citiem dekoratīviem ele-
mentiem, ar akmens plātnēm izliktām ietvēm, 
tāpat ar stabilu tirdzniecības un kultūras dzīvi.

Savu nozīmi Pils iela paturēja arī pēc Pirmā 
pasaules kara. Tālaika avīzes pārpilnas reklā-
mām un sludinājumiem, kuru devēju adre-
ses ir Pils ielā – gatavo apģērbu, audumu un 
apavu veikali, grāmattirgotavas, frizētavas, 
kinoteātri, ieslavētā Grečmana klīnika un tur-
pat blakus Šmēdiņa konditoreja, kur ceptās 
kūkas bijušas slavenas visā pilsētā.

Pēc II Pasaules kara, jau padomju varas lai-
kos, Pils ielā turpinājās rosīga dzīve. Pie pil-
sētas vienīgā kinoteātra no pēcpusdienas līdz 
vēlam vakaram drūzmējās skatītāji. Nemitīgi 
virinājās mūzikas skolas, presē trāpīgi sauktas 
par pilsētas skanošo namu, durvis, un ielu pār-
pludināja topošo mūziķu straume. Saldumu 
veikals “Kārumniece” tikko paspēja apkalpot 
konfekšu un cepumu tīkotājus...

Laiks gāja, un viss mainījās. Kāda tagad ir 
Pils iela? Dienā tur vēl ir gājēji, vakaros – tuk-
šums un pamestības sajūta. Viens no skaistā-

kajiem Pils ielas namiem – kādreiz grez-
nā četrstāvu ēka (viena no retajām), kuru 
greznoja ieapaļš erkers trīs stāvu augstu-
mā, ir pazudis – it kā nekad nebūtu bijis. 
Erkeru nojauca vēl padomju laikos; laik-
rakstā informējot ventspilniekus, ka, tikko 
būs iespēja, tas tikšot atjaunots... Starp 
citu, 1970. gadā, kad Ventspilī uzņēma 
piedzīvojumu filmu bērniem “Vārnu ielas 
republika”, vairākas epizodes filmētas 
tieši šajā namā. 

Pienāca Latvijas neatkarības un 
Ventspils skaļās labklājības laiks, taču šo 
Pils ielas namu ne tikai neatjaunoja, bet 
ļāva tam brukt, kamēr neatlika nekas 
cits kā to nojaukt. Blakus ēka – Pils un 
Lielās ielas krustojumā – ir tukša, neap-
dzīvota, acīmredzot arī atstāta sabrukša-
nai. Kādreizējā Mūzikas vidusskolas ēka, 
kam 90. gadu sākumā pēc apjomīgas 
restaurācijas pievienoja arī namu Pils 
un Kuģinieku ielas stūrī, tāpat stāv tukša 
un, kā nojaušams, bez nākotnes. Nevar 
nepieminēt arī Pils ielas satelītieliņas, 
piemēram, Ūdens ielu. Kādreizējā “Rīgas 
viesnīca”, vēlāk zobārstniecības polik-
līnika, labu laiku turēta tukša, pēkšņi 
dīvainā kārtā nodega; ielas pretējā pusē 
kādreizējais lepnais arhīva nams arī stāv 
tukšs – kāds liktenis sagaida to? Vai tāds, 
kāds piemeklēja seno Ostas ielas apbū-
vi vairāku kvartālu garumā, kur tagad 
zaļo zāle kā ganībās – varbūt tā domāta 
Ventspils govīm?

Ventspils tiek publiski dēvēta par pil-
sētu ar rītdienu. Pils iela bijusi Ventspils 
rosīgā, bagātā un kulturālā vakardiena 
gadsimtiem ilgi, tātad tai lemta bojāeja, 
lai dotu vietu ar zāli apsētai rītdienai? 

Bagātā Pagastu diena

Pagastu diena ir tā reize, kad mūsu lauku 
ļaudīm dota iespēja parādīt, ka viņi jopro-
jām turas par spīti visām nebūšanām. Izcils 
vietējo preču un ražojumu klāsts – maize un 
sklandrauši, kūpinājumi, konservi un medus, 
svaigi augļi, dārzeņi, marinādes un sālījumi, 
vīni, konfektes un sieri, – visu uzskaitīt nav 
iespējams. Turklāt viss piedāvātais – ekolo-
ģiski tīrs produkts. Bez ēdamām lietām arī 
adījumi, mežģīnes, metāla, ādas izstrādā-
jumi, pērļotāju darinājumi. Turklāt vairāku 
pagastu saimnieces un saimnieki aicināja 
publiku pie tradicionālajiem zupas grāpjiem 
– zirenieki cienāja ar vistas zupu, zlēcinieki 
katlā likuši jēru, piltennieki – briežgaļu, bet 
usmenieki – nu, protams! – mudināja paēs-
ties smaržīgu zivju zupu. 

Kultūras programmu nodrošināja 
Rumbas kvartets, Vīdales dejotāji un 
citi tautas mākslas īstenotāji; tādējādi 
Pagastu diena izvērsās par nelieliem, 
bet sirsnīgiem tautas svētkiem, kuros 
nepieminēja grūtumus, bet mudināja 
lepoties ar to, kas katram ir.

Pagastu dienu tāpat kā iepriekš rīko-
ja novada sieviešu biedrība Spārni ar tās 
enerģisko vadītāju Zigrīdu Krauzi. Tiešām 
apbrīnojama šo dāmu enerģija, izdo-
ma un prasme organizēt. Tikai diemžēl 
dzird runājam, ka šī Pagastu diena bijusi 
pēdējā. Vai tiešām neatradīsies kāds vai 
kādi, kas spēj pārņemt Spārnu uzsāk-
to un stabilā gultnē ievirzīto tradīciju un 
turpināt to? 

Kā liecina nosaukums, Pils iela ir cieši saistīta ar kādreizējo Livonijas ordeņpili, kas savukārt ir mūsu pilsētas sākumpunkts – pir-
mais vārds stāstā par Ventspili, aizsāktā pirms vairāk nekā septiņiem gadsimtiem. Līdz ar to Pils iela (pirms 100 gadiem saukta 
arī “Schloss-Strasse” jeb (“Zamkovaja uļica’) gluži dabiski kļuva par Ventspils galveno ielu, ko vairākas šķērsieliņas savienoja ar 
Ventas krastmalu, attiecīgi kuģu piestātnēm un preču noliktavām (spīķeriem) kā pilsētas labklājības avotiem.

Ielūkojieties senajās pastkartēs! Pirmā rāda 
Pils ielu, kāda tā reiz izskatījusies, skatoties no 
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A U N S
Ja līdz šim ar pilnu jaudu esi pievērsies darbam un karjerai, 
tad pienācis laiks piebremzēt un vairāk uzmanības veltīt pri-

vātajai dzīvei. Labprāt rosīsies mājās un saimniekosi virtuvē. Izmēģini 
jaunas receptes un parūpējies par krājumiem ziemai. Brīvdienās vari 
doties sēņot vai pastaigāties dabā. 

V Ē R S I S
Dienas ritēs nemierīgi, var mainīties plāni un norunas. Tas 
tev nebūs īsti pa prātam, jo visu laiku jāpielāgojas situāci-

jām. Pēc spraigām darba dienām vislabākā atpūta būs mājas atmos-
fērā. Brīvdienās vari ielūgt ciemos draugus un sarīkot ballīti radošā 
atmosfērā. Sekmīgs laiks lietišķo jautājumu kārtošanai.

D V Ī Ņ I
Pēc labākās sirdsapziņas paveic tev uzticētos darba pie-
nākumus, taču pārāk nepārcenties un ar iniciatīvām klajā 

nenāc. Šobrīd jauniem izaicinājumiem nav tas labākais laiks. Esi vai-
rāk kopā ar ģimeni, būs interesantas sarunas un draudzīgā kompānijā 
arī mājas darbi veiksies labāk. 

V Ē Z I S
Ievēro veselīgu dzīvesveidu, jo darba un sadzīves pienāku-
mi radīs lielu slodzi. Tāpēc arī svarīgi mīlēt sevi. Brīvdienās 

kaut kur kopā ar ģimeni aizbrauc, piedalieties kopā sportiskās aktivi-
tātēs vai apmeklējiet kultūras pasākumus. Tas uzlādēs ar pozitīvismu. 
Saspringtās situācijās neļauj vaļu emocijām.

L A U V A
Enerģijas būs pāri pārēm, tāpēc vajadzētu ieplānot svarī-
gus darbus, atrotīt piedurknes un ķerties klāt. Izmanto laiku 

lietderīgi un sabiedriskas aktivitātes atliec. Var rasties jaunas peļņas 
iespējas, tomēr viss rūpīgi jāizvērtē. Daudz ko panāksi ar personīgo 
pievilcību, šarmu, smaidu un pārliecināšanas spējām.

 
J A U N A V A
Vajadzētu vairāk uzmanības veltīt mājas saimniecībai. 
Kamēr nav sākusies vēsā sezona, paveic remontdarbus, pār-

kārto telpu interjeru un sakārto āra teritoriju. Iegādājoties lielākus pir-
kumus mājām, rūpīgi pārdomā vai tie tiešām nepieciešami un uzma-
nies no pārmaksāšanas. Darba lietās der ieklausīties kolēģos.

S V A R I
Ja vēlies mājās veikt pārkārtojumus, pirms tam apspriedies 
ar ģimenes locekļiem Vajadzētu vairāk pievērsties bērnu 

vēlmēm un vajadzībām, it īpaši tad, ja viņiem sākušās skolas gaitas. 
Brīvdienās prieku sniegs kultūras pasākuma apmeklējums vai draugu 
ballīte. Iespējama interesanta iepazīšanās.

S K O R P I O N S
Kā vēsta sakāmvārds: darbs nav zaķis, neaizbēgs. Patlaban 
vajadzētu vairāk laika veltīt privātajai dzīvei un attiecībām. 

Mīlestība sildīs sirdi, taču būs arī šis un tas pārrunājams. Sirsnība un 
atklātība nāks par labu. Vari iegādāties skaistas lietas un palutināt 
sevi ar skaistumkopšanas procedūru.

S T R Ē L N I E K S
Paredzamas darīšanas ar radiniekiem, iespējams, kādam 
no viņiem vajadzēs padomu. Nepiemērots laiks lietišķiem 

jautājumiem vai sarunām ar komunālo pakalpojumu sniedzējiem. Ja 
kaut kas tāds ieplānots, tad labi jāsagatavojas. Brīvajā laikā prieks no 
tikšanās ar draugiem.

  
M E Ž Ā Z I S
Mājas un ģimenes pienākumiem atliks mazāk laika, jo 
pirmajā vietā izvirzīsies darba un karjeras jautājumi. 

Iespējams, nāksies strādāt arī brīvdienās. Mājiniekiem tas var nepa-
tikt, tāpēc noteikti atrodi laiku arī viņiem – lai kopā kaut kur aizietu 
vai vienkārši parunātos par svarīgo.

Ū D E N S V Ī R S
Var rasties spontāna vēlme mājās veikt kādus pārkārtoju-
mus. Radošas un novatoriskas idejas šajā sakarā birs kā no 
pārpilnības raga. Iesaisti darbos arī citus ģimenes locekļus, 

viņi ar prieku būs gatavi piedalīties. Vari iegādāties sadzīves tehniku 
vai elektronikas preces.

Z I V I S
Domā vairāk par sevi, līdzsvaru un atpūtu, jo šis periods 
solās būt samērā nemierīgs. Brīvajā laikā vēlams pievēr-
sties kādām nodarbēm, kas līdzsvaro. Tās var būt medi-

tācijas vai garākas pastaigas dabā. Svarīgās lietās sajutīsi ģimenes 
atbalstu, dalies svarīgajā un arī uzklausi savējos.
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Anekdotes

MEDIJU ZIŅA: Smagos noziegumos apsūdzētā Ventspils mēra Aivara Lemberga krimināllietā notikušas 
474 sēdes. Kopumā deviņu gadu laikā, kopš lieta nodota tiesai, bijušas paredzētas 575 sēdes, bet lietas 
materiāli apkopoti 200 sējumos.
Jā, tas noteikti ir iespaidīgi – 200 sējumi, 474 tiesas sēdes, paskaidrojumi, izpildraksti, advokātu debates 
un liecinieku liecības. Te nobāl par “Hameleonu rotaļas”. Vai Krišjāņa Barona Dainu skapis... Kas zina, 
varbūt, ja katram Latvijas iedzīvotājam ir sava tautasdziesma no Baroņtēva apcirkņiem, tad varbūt kat-
ram sanāktu arī pa “Lemberga sējumu” lappusei?

Zīmējums: Zemgus

Grāmatu veikalā pircējs jautā:
– Vai jums ir grāmata “Kā kļūt bagā-
tam trijos mēnešos”?
– Protams! Bet es jums iesaku pie 
reizes nopirkt arī citu.
– Kādu?
– Kriminālkodeksu.

Tēvs, skatoties dēla dienasgrāma-
tā, saka:
– Par šādām atzīmēm ir jāsoda!!!
– Pareizi, tēti! Es parādīšu, kur dzīvo 
skolotāja!!!

Skolotāja jautā Jānītim: Pastāsti, kur 
rodas elektrība?
Jānītis: Džungļos
Skolotāja: Kapēc?
Jānītis: Vienmēr, kad pazūd elektrī-
ba, tētis saka, ka atkal tie mērkaķi 
elektrību atslēguši!

Gruzīnu studenta tēvs audzina savu 
dēlu: Iesi studēt, labi mācīsies, 
nopirkšu tev melnu Mersedesu.
Sliktāk mācīsies, nopirkšu tev baltu 
Mersedesu.
Ja pavisam slikti mācīsies, nopirkšu 
tev sarkanu Mersedesu un braukāsi 
kā tāds muļķis!

Skolotājs soda skolnieku, kurš stun-
das laikā spēlē kārtis.
Pēc stundas viņš jautā skolniekam:
– Tu zini, kāpēc es tevi sodīju? 
Skolnieks:
– Zinu. Es nelaikā izspēlēju dāmu.

Lektors jautā vēstures fakultātes 
maģistratūras studentiem: – Sakiet, 
kas bija drošsirdīgāks par Aleksandru 
Ņevski, gudrāks par Sokrātu, taisnī-
gāks par Zālamanu, godīgāks par 
Vašingtonu, asprātīgāks par Čehovu 
un skaistāks par Apolonu? 
– Manas sievas pirmais vīrs, – atskan 
klusa balss no pēdējā sola.

– Vai varu jūsu kompānijā apdroši-
nāt māju?
– Protams.
– Kādi ir apdrošināšanas noteikumi?
– Tikai viens: ja īpašnieks tīšām 

nodedzina māju, zaudējumus mēs 
neatlīdzinām.
– Es jau nojautu, ka jums te ir blēžu 
bodīte.

Zēns jautā tēvam, kas ir bizness. 
Tēvs mirkli padomā un atbild:
– Ja tu pārdod to, kas tev ir, cilvēkam, 
kam tas vajadzīgs – tas nav bizness.  
Bizness ir tad, ja tu pārdod to, 
kā tev nav, cilvēkam, kam tas nav 
vajadzīgs.

Kalniņa kungs, veiksmīgi otrreiz 
apprecējies, jautā savam mazajam 
dēlēnam:
– Nu, Jurīt, kā tev mūsu jaunā 
māmiņa?
Jurītis lietišķā tonī:
– Zini, man šķiet, tevi ir diezgan 
smagi apkrāpuši un iesmērējuši 
lietotu, turklāt vecu modeli…

– Redzat, dakter, – saka vīrs, – mēs 
neesam tik turīgi, lai pie jums 
varētu ārstēties abi. Tāpēc pasa-
kiet, lūdzu, kas izmaksās lētāk: 
izārstēt manas sievas pārākuma 
apziņu vai manu nepilnvērtības 
kompleksu?

Suns pie privātmājas ar lāp-
stu tīra sniegu. Kaimiņmājas bul-
dogs apstulbis blenž uz viņu. 
Suns pagriežas un skumīgi saka:
– Un viss sākās ar to, ka es,  
stulbenis, iemācījos pienest čības.

Būsim politkorekti!
Nevajag teikt – dzērājs, pļēgurs, 
zilītis…
Sakiet – cilvēks ar netradicionālu 
skaidrību!

Astoņu stundu darba dienā nevar 
uzzināt tik daudz jaunumu, cik piecu 
minūšu pīppauzē…

Vīrs izsauc pie sava pitona veterinārār-
stu. Ārsts atnāk un dzird, ka pitons rej. 
Veterinārārsts sajūsmināts:
– Tas ir bezprecedenta gadījums 
– rejošs pitons! Par šādu atklāju-

mu, visticamāk, saņemšu Nobela 
prēmiju.
– Dakter, varbūt sākumā izvilksim 
no pitona vēdera manu taksīti?

… Ja tā padomā, kādas briesmas 
rada sieviete pie stūres!
Vakar redzēju, kā sieviete bla-
kus joslā ar ātrumu 80km/h vien-
laicīgi krāsojās un ķemmējās, 
skatoties aizmugurējā skata spogu-
lītī. Kad es to ieraudzīju, man pat 
skuveklis kafijā iekrita…

Sieva vīram: man tev ir divas ziņas, 
laba un slikta!
Vīrs: 
Sāc ar labo!
Sieva:
Gaisa spilveni nostrādāja!

Blonda pasažiere ilgi skatās uz mir-
gojošo gaismiņu lidmašīnas spārna 
galā, tad pasauc stjuarti un saka: 
“Atgādiniet kapteinim, ka viņš aiz-
mirsis izslēgt labo pagriezienu!”

– Agrāk man meitenes visu laiku 
pakaļ skrēja.
– Un tagad?
– Tagad es rokassomiņas vairs 
nezogu.

Mēs ar viņu tiekamies tikai trešo 
mēnesi, un viņš jau vēlas iepazīties ar 
manu ģimeni! Pat nezinu, ko lai dara! 
Bērni ir pie vecmāmiņas, bet vīrs 
– komandējumā!

Makšķernieks sēž upes malā, sēž 
jau kuru stundu. Piepeld krokodils 
un jautā:
– Nu kā, ķeras?
– Neķeras. 
– Ek, būtu labāk nācis nopeldējies.

Inspektors mežā pieķer mednieku 
kurš ir nošāvis zaķi.
– Cienītais medniek, vai jūs zināt, 
ka nav vēl zaķu sezona un tos nevar 
šaut.
– Zinu, zinu, bet es jau biju spiests  
izšaut pašaizsardzības nolūkā…



ОВЕН
Если до сих пор вы с полной отдачей занимались карьерой и про-
падали на работе, то теперь пришло время притормозить и боль-
ше внимания уделить личной жизни. Вы с удовольствием займетесь 

домашними делами, будете хозяйничать на кухне. Опробуйте новые рецепты 
и позаботьтесь о запасах на зиму. В выходные хорошо бы отправиться за гри-
бами или прогуляться на природе. 

ТЕЛЕЦ
Неспокойное время, могут измениться планы. Вам это не особен-
но понравится, потому что придется приспосабливаться к новым 

ситуациям. После напряженных рабочих будней самый лучший отдых – в 
домашней атмосфере. В выходные можете пригласить в гости друзей и устро-
ить вечеринку в творческой атмосфере. Удачное время для решения деловых 
вопросов. 

БЛИЗНЕЦЫ
Добросовестно выполняйте свои рабочие обязанности, но не пере-
старайтесь и не проявляйте инициативу. Сейчас не лучшее время, 

чтобы принимать вызовы. Проводите больше времени с семьей, вас ожидают 
интересные беседы, а домашние дела в дружеской компании будут спорить-
ся быстрее. 

РАК
Придерживайтесь здорового образа жизни: работа и бытовые обя-
занности создадут большое напряжение. Поэтому очень важно 
любить себя. В выходные отправьтесь куда-нибудь с семьей, 

можете вместе поучаствовать в спортивных или культурных мероприятиях. 
Это подарит вам положительный заряд. В напряженных ситуациях не давай-
те волю эмоциям. 

ЛЕВ
Энергия бьет через край, поэтому можете планировать на этот пери-
од важные дела, остается засучить рукава – и вперед! Используйте 
время с пользой, а общественные мероприятия отложите на более 

поздний срок. Не исключено, что вам представится возможность заработать, 
однако все необходимо тщательно взвесить. Многого удастся добиться благо-
даря личной привлекательности, шарму и дару убеждения. 
 

ДЕВА
Следует больше внимания уделить домашнему хозяйству. Пока не 
начался сезон холодов, нужно завершить ремонтные работы, сде-
лать перестановку в интерьере и благоустроить приусадебную тер-

риторию. Делая крупные приобретения для дома, нужно хорошенько подумать, 
действительно ли они так необходимы, и будьте внимательны, чтобы не пере-
платить. На работе стоит прислушаться к мнению коллег. 

ВЕСЫ
Если вы хотите сделать дома перестановку, сначала посоветуйтесь 
с членами семьи. Вам следовало бы обратить более присталь-

ное внимание на желания и нужды детей, особенно если они начали ходить в 
школу. В выходные удовольствие вам доставит посещение культурного меро-
приятия или дружеская вечеринка. Возможно интересное знакомство. 

СКОРПИОН
Как говорится в пословице, работа не волк, в лес не убежит. Сейчас 
следовало бы больше внимания уделять личной жизни и отношени-
ям. Любовь согреет сердце, но некоторые вопросы придется обсу-

дить. Сердечность и открытость здесь будут очень кстати. Вы можете приобре-
тать красивые вещи и побаловать себя косметическими процедурами. 

СТРЕЛЕЦ
Вас ожидают встречи с родственниками, возможно, кому-то из них 
понадобится ваш совет. Неподходящее время для решения дело-
вых вопросов или переговоров с организациями, предоставляю-

щими коммунальные услуги. Если же их невозможно отложить, нужно хоро-
шенько подготовиться. В свободное время радость вам принесут встречи с 
друзьями. 

  
КОЗЕРОГ
 В этот период у вас будет оставаться мало времени на домашние 
и семейные обязанности, ведь на первом месте – работа и вопросы 

карьеры. Возможно, придется работать и в выходные. Вашим домашним это 
может не понравиться, поэтому все же найдите хоть немного времени и для 
них, сходите куда-нибудь вместе или просто поговорите по душам. 

ВОДОЛЕЙ
У вас может возникнуть спонтанное желание что-то изменить дома – 
новаторские идеи будут сыпаться как из рога изобилия. Привлеките 
к своей творческой деятельности и других членов семьи, они с удо-

вольствием вам помогут. Благоприятное время для приобретения бытовой тех-
ники или электроники. 

РЫБЫ
Больше думайте о себе, внутренней гармонии и отдыхе, потому 
что этот период обещает быть достаточно неспокойным. В свобод-

ное время желательно заняться каким-либо видом деятельности, способствую-
щим восстановлению чувства равновесия. Это может быть медитация или про-
гулки на природе. Семья окажет вам поддержку в важных вопросах, делитесь 
своими мыслями и прислушивайтесь к своим близким.
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НОВОСТИ МАСС-МЕДИА: По уголовному делу обвиняемого в тяжелых 
преступлениях мэра Вентспилса Айвара Лембергса состоялось 474 заседания. 
Всего, в течение девяти лет, с момента как дело передано в суд, должно было 
состояться 575 заседаний, а материалы дела обобщены в 200 томах. 
Да, это действительно впечатляет – 200 томов, 474 судебных заседания, объяснительные 
записки, пояснения, исполнительные листы, дебаты адвокатов и показания свидетелей.  
Здесь бледнеют даже «Игры хамелеонов». Или «Шкаф дайн Кришьяна Барона»…  Кто знает, 
если у каждого жители Латвии была бы своя дайна из закромов «Отца дайн» – Кришьяна 
Барона, то, возможно, каждому вышло бы и по страничке «томов Лембергса»? 

Рисунок: Zemgus

Чем более высокую и прибыль-
ную должность занимает у нас 
чиновник, тем сильнее он мечта-
ет о создании трудовой династии.

- Эти политики делают из нас дураков! 
- Да нет... Они пришли на всё гото-
венькое. 

- Мама, почему на торжественной 
линейке все девочки были с огром-
ными красивыми бантами, в дерз-
ких мини-юбках и белых гольфах, а 
я снова в этом строгом коричневом 
костюме ниже колен и с дурацким пуч-
ком на голове?! 
- Верочка, ну ты же директор школы!

- В прошлом году группу учеников 
нашей школы отправили учиться в 
Париж. 
- И какие у них успехи? 
- Они учились на сплошные двойки. 
- О чём же они думали? 
- Да они думали, что их на вто-
рой год там учиться оставят!

- Мама, давай я завтра у себя в ком-
нате устрою генеральную уборку? 
- Нет. 
- Мама, давай я завтра схожу в мага-
зин: все куплю, приготовлю? 
- Нет. 
- Мама, можно…? 
- Нет и еще раз нет, зав-
тра пойдешь в школу.

Когда звонит мама и в очеред-
ной раз задаёт тупой вопрос 
типа как пользоваться почтой 
на iPhone, помни – она научи-
ла тебя как держать ложку.

В Римской империи родите-
ли продавали своих детей в раб-
ство. А я, сынуля, всего лишь 
твою стипендию пропил.

На приеме у врача: — Вашему мужу 
нужен абсолютный покой. Я выпи-
шу успокоительные пилюли. — И 
когда надо будет их ему давать? — 
Никогда! Пейте их сами. anekdotov.net

- Привет, давно не виделись! Что, твой 
обалдуй всё ещё в школу ходит или 
уже в институт? 
- В школу. 
- Да ну, в какой класс? 

- 8, 9 и 10. 
- Что, сразу в три? 
- Да, он там историю преподает.

Люди делятся на 2 типа: 
- те, кто верит, что завтра все нала-
дится. 
- те, у кого IQ выше 25.

Школьный учитель говорит коллеге: 
- Нет, работать стало совершен-
но невозможно! Учитель боит-
ся директора. Директор – инспек-
тора. Инспектор – проверяющих 
из министерства. Министр – роди-
телей. Родители боятся детей. И 
только дети никого не боятся...

- Стать хорошим программистом мне 
помогло моё высшее образование! 
- Чувак, ты же мед заканчивал вроде? 
- Вот именно! Нет такой хрени, 
с которой бы не справил-
ся тот, кто выучил названия всех 
костей в организме человека!

- Алло, здравствуйте, Маша! Вы в 
резюме указали, что гарантируете, 
что в нашем риэлтерском агентстве, 
если мы вас возьмём на работу, дела 
резко пойдут в гору. А какими про-
фессиональными навыками вы обла-
даете?  
- 30 лет, рост 178, 90-60-90. 
- Ну... А опыт продаж имеется? 
- Конечно! Пятый раз замужем!

– Говорят, кофе – это чёрная смерть, 
сахар – белая смерть, мясо – жирная 
смерть. Полезно только голодание. 
– И после этого вы ещё буде-
те утверждать, что правитель-
ство не заботится о людях?

- Я уже завтрак приготовила, а ты всё 
сидишь за компом! 
- А я... 
- Я уже котлеты сделала на обед, 
макароны поставила варить, а ты? 
- А я... 
- Я уже пропылесосила, а ты?! 
- А я тебе не мешал!

- Моя жена не желает взрослеть. Я 
принимаю ванну, а она, как малень-
кая, топит мои кораблики.  
 
- Как вы объясните присутствие ваших 
пальчиков на чемодане? 

- В чемодане была рация, а я русский 
резидент.. 
- Не валяйте дурака, Штирлиц! 
Там были два миллиона долла-
ров и корзинка с колбасой!

Водку пить не люблю, но прихо-
дится. Врач прописал. Или зелё-
ные чёртики нашептали. Точно не 
помню, но надо, значит, надо.

- Откройте, полиция! 
- Конечно, конечно, заходите, что слу-
чилось? 
- Да пока ничего, проводим опрос 
населения на тему – «беспокоит ли 
вас жестокость полиции». 
- И что надо ответить? 
- Ну вот беспокоит вас наша жесто-
кость? 
- Нет, нет, не беспокоит. 
- Спасибо, отмечено, пошли в следу-
ющую квартиру, сержант, нам еще три 
дома обойти, а уже полседьмого утра.

- Мама, почему на торжественной 
линейке все девочки были с огром-
ными красивыми бантами, в дерз-
ких мини-юбках и белых гольфах, а 
я снова в этом строгом коричневом 
костюме ниже колен и с дурацким пуч-
ком на голове?! 
- Верочка, ну ты же директор школы!

Шестиклассник Сидоров утром выра-
зил отцу своё нежелание идти в 
школу, аргументируя это хрониче-
ской утомляемостью, неадекватными 
погодными условиями, нездоровым 
коллективом педагогов и низким уров-
нем образования. Отцу удалось убе-
дить Сидорова пойти в школу, аргу-
ментируя это солдатским ремнём.

- В прошлом году группу учеников 
нашей школы отправили учиться в 
Париж. 
- И какие у них успехи? 
- Они учились на сплошные двойки. 
- О чём же они думали? 
- Да они думали, что их на вто-
рой год там учиться оставят!

Объявление в школе возле разде-
валки: 
«Изготовим факсимиле с подпи-
сью родителей за 1 час. Строго 
конфиденциально. Отличникам 
и хорошистам – скидки».
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ОТЛОЖЕНО СТРОИТЕЛЬСТВО 
ЛИЕПАЙСКОЙ ТЮРЬМЫ 
Политики правящей коалиции договори-
лись отложить реализацию проекта строи-
тельства Лиепайской тюрьмы, чтобы найти 
дополнительный источник финансирования. 
Лидеры партий коалиции пока воздержались 
назвать конкретный размер средств, кото-
рый может быть получен за счёт того, что 
будет отложено строительство Лиепайской 
тюрьмы. Сопредседатель Национального 
объединения «Все для Латвии!»-ТБ/ДННЛ 
(ВЛ-ТБ/ДННЛ) Райвис Дзинтарс пояснил, 
что это будет зависеть от того, как будет про-
исходить пересмотр сроков строительства.  
Ранее сообщалось, что предусмотренные 
затраты на строительство тюрьмы состав-
ляют более 74 миллионов евро. 

КРУПНЕЙШИМ БОЛЬНИЦАМ 
НЕОБХОДИМЫ ОКОЛО 
18 МИЛЛИОНОВ ЕВРО
 На заседании комиссии по социальным и 
трудовым вопросам представители боль-
ниц сообщили, что Детской больнице в 
этом году необходимо более 1,5 млн евро, 
больнице им. П. Страдыня – более 5 млн 
евро, а Восточной клинической универси-
тетской больнице – 11 миллионов евро. 
Также руководители больниц подчеркнули 
проблему низких зарплат медиков, которая 
приводит к ротации работников и невоз-
можности заполнить вакантные рабочие 
места.  Комиссия по социальным и тру-
довым вопросам для решения проблемы 
решила обратиться к правительству с при-
зывом в приоритетном порядке решить 
вопрос зарплат медиков.  

НА ОРГАНИЗАЦИЮ КОМАНДИРОВОК 
В ТЕЧЕНИЕ ТРЁХ ЛЕТ СЕЙМ 
ПЛАНИРУЕТ ПОТРАТИТЬ 
750 000 ЕВРО
Сейм объявил закупку на организацию 
командировок, и на эти цели в течение 
трёх лет планирует потратить 750 000 евро 
без налога на добавленную стоимость.  
Планируется приобрести необходимые 
услуги для обеспечения командировок, кото-
рые включают резервирование билетов на 
все виды транспорта и гостиниц для коман-
дировок и рабочих поездок депутатов и 
работников Сейма.   Планируется, что в год 
потребуются в среднем 500 авиабилетов, 20 
– на наземный транспорт, 20 – на железно-
дорожный и водный транспорт, а также бро-
нирование 200 номеров в гостиницах. 

СОЦИАЛЬНЫЕ ПАРТНЁРЫ 
ПРОТИВ ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГАХ 
В БЮДЖЕТЕ СЛЕДУЮЩЕГО ГОДА 
Конфедерация работодателей Латвии и 
Союз свободных профсоюзов Латвии воз-
ражают против изменений в налогах при 
разработке бюджета следующего года. 
Конфедерация работодателей Латвии счи-
тает, что в налоговой политике в последую-
щие три года не должно быть изменений и 
бюджет нужно принять с учётом достигну-
тых договорённостей. Конфедерация рабо-
тодателей Латвии призывает правитель-
ство твёрдо соблюдать график подготовки 
бюджета и не предлагать никаких новых 
политических инициатив.  Союз свободных 
профсоюзов Латвии также указал на то, 
что предпринимателям и работникам необ-
ходима стабильность, и нерешённые про-
блемы политики должны решать при помо-
щи поиска компромиссов.  В случае необ-
ходимости социальные партнёры готовы 
помочь своими предложениями. 

ОЦЕНЯТ ИЗБРАНИЕ СУДРАБЫ 
РУКОВОДИТЕЛЕМ КОМИССИИ 
ПО РАССЛЕДОВАНИЮ 
«ДЕЛА ОЛИГАРХОВ» 
Комиссия Сейма по мандатам, этике и 
заявлениям по заявлению нескольких депу-
татов возбудила дело о возможном нару-
шении этики в связи с избранием Ингуны 
Судрабы руководителем парламентской 
комиссии по расследованию «дела оли-
гархов». Соответствует ли пребывание 
Судрабы на упомянутой должности Закону 
о парламентской комиссии по расследова-
нию и Кодексу этики депутатов, комиссия 
оценит 13 сентября.

Выдвинутые обвинения

На прошлой неделе был своеобразный юбилей – прошло ровно десять лет с тех пор, 
как Рижский окружной суд начал рассматривать так называемое «уголовное дело 
Лембергса». Дело, которое объединяет в себе два уголовных процесса и насчитывает 200 
томов, было передано в прокуратуру во второй половине 2008 года. В затянувшемся судо-
производстве заседания переносились более 570 раз, и это дело стало самым длинным 
судебным процессом в истории Латвии, рассматриваемым в первой инстанции. К Айвару 
Лембергсу суд применил меру пресечения – запрет занимать должность председателя 
Вентспилсской думы. Однако разве найдется в Латвии хоть один человек, который на 
вопрос: кто хозяин Вентспилса? – не ответил бы, что это Айварс Лембергс? 

Десять лет с Фемидой

О бвинение мэру Вентспилсской 
городской думы Айвару 
Лембергсу прокуратура предъ-
явила 20 июля 2006 года. Его 
обвиняют во взяточничестве в 

особо крупных размерах, легализации нажитых 
преступным путем финансовых средств и дру-
гого имущества, служебном подлоге, участии в 
имущественных сделках, которые ему в связи 
со служебным положением были запрещены, 
а также в злоупотреблении служебным поло-
жением и других преступлениях. Вместе с вент-
спилсским мэром на скамью подсудимых сел и 
его сын Анри, а также Ансис Сормулис, бывшее 
должностное лицо различных транзитных пред-
приятий. Для того чтобы лучше понять, о чем 
идет речь, необходимо обратиться к событиям 
более чем 25-летней давности. 

ВНЕЗАПНО – МИЛЛИОНЕР 
Часть латвийской общественности до сих 

пор задается вопросом: как же мэр неболь-
шого города за сравнительно короткий срок 
умудрился сорвать такой капитал, чтобы 
можно было купить масс-медиа, дирижировать 
политиками, оказывать влияние на транзит-
ный бизнес и, наконец, задолжать 15 миллио-
нов «собственным детям». Проанализировав 
публично доступную информацию, приходим 
к выводу, что основу благосостояния госпо-
дина Лембергса нужно искать еще в начале 
90-х годов, когда он в качестве руководителя 
Вентспилсского исполкома отвечал за валю-
ту, которая перечислялась в вентспилсскую 
кассу из Москвы за каждую тонну транзита 
аммиака. Информация об объеме валютных 
отчислений официально недоступна. Однако 
в первом издании книги публициста Вилиса 
Селецкиса «Тени над Вентспилсом» сказано, 
что в 1990 году в кассу Вентспилсского испол-
кома, которым руководил Лембергс, поступил 
1,164 миллиона валютных рублей, а в 1992 
году – 1,4 миллиона долларов. К сожалению, 
книга стала библиографической редкостью – 
сразу после того, как она была издана и посту-
пила в библиотеки, сам автор ее уничтожил. 
Позднее стало известно, что это произошло 
потому, что к Селецкису якобы приехали люди 
из Вентспилса, пригрозили ему и сказали, что 
книгу нужно изъять. 

СКРЫТОЕ ПРЕДПРИНИМАТЕЛЬСТВО
Как бы то ни было с появлением капитала, 

из обвинений, предъявленных Лембергсу, сле-
дует, что после восстановления независимо-
сти Латвии он, будучи мэром Вентспилса, тай-
ком начал заниматься и предпринимательской 
деятельностью: в 1991-м и начале 1992 года в 
Вентспилсе были созданы первые посредниче-
ские фирмы, занимавшиеся транзитом нефти и 
нефтепродуктов, а также калийной соли, в кото-
рых и Лембергс являлся тайным владельцем. 
Схема простая – фирмы-посредники заключа-
ли с предприятиями, которые в то время еще 
были государственными, договоры о перевалке 
грузов, платили им тариф, близкий к себесто-
имости, оставляя себе прибыль от посредни-
ческой деятельности. Суммы были впечатляю-
щие. Например, оборот посреднической фирмы 
в нефтетранзитном бизнесе «Puses» в 1995 
году превысил 35 миллионов латов, а годом 
ранее владельцем 40% долей этого предприя-
тия стала зарегистрированная в Панаме компа-
ния «Delvar Invest». Из материалов уголовного 
дела следует, что половина долей этой офф-
шорной фирмы через фирму, зарегистрирован-
ную в Лихтенштейне, принадлежала Лембергсу. 
Транзитные фирмы-посредники активно вклю-
чились в приватизацию портовых предприятий, 
принадлежавших государству, и, как свидетель-
ствуют материалы уголовного дела, здесь также 
Лембергс – в числе скрытых владельцев. Об 
огромном влиянии А. Лембергса и происхож-
дении его богатства говорили уже с середины 
девяностых годов. Тем не менее, лишь при-
близительно 10 лет спустя правоохранитель-

ные учреждения начали несколько уголовных 
процессов по поводу незаконных действий, в 
том числе противозаконных действий в процес-
сах приватизации, использования служебного 
положения, получения и дачи взяток, отмыва-
ния денег, незаконного влияния на политиче-
ские процессы.

НАЧАЛО УГОЛОВНОГО 
ПРЕСЛЕДОВАНИЯ И АРЕСТ 

Уголовный процесс о возможных преступле-
ниях Лембергса прокуратура начала осенью 
2005 года, и тогда он получил название «дело 
вентспилсских чиновников». Часть обвинений 
– во взяточничестве, легализации нажитых пре-
ступным путем средств и нарушении установ-
ленных для должностного лица ограничений 
– была предъявлена Лембергсу 20 июля 2006 
года. В свою очередь, в начале 2007 года 
после обысков как в Вентспилсской думе, так 
и по месту жительства Лембергса и связан-
ных с делом лиц, прокуратура получила дока-
зательства как по поводу возможного влияния 
Лембергса на вентспилсских предприятиях, так 
и по поводу подкупа власти. 

14 марта 2007 года Лембергсу предъявили 
новое обвинение, и суд, по ходатайству проку-
ратуры, применил к нему меру пресечения – 
арест. Три дня он провел в изоляторе на улице 
Стабу, затем четыре месяца находился в тюрь-

ме Матиса в Риге. Позднее тюремное заключе-
ние было заменено на домашний арест, кото-
рый через некоторое время был отменен. 

«Kasjauns.lv» в 2014 году опубликовал инте-
ресные откровения господина Лембергса о вре-
мени, проведенном под арестом. По словам 
Лембергса, в тюрьме ему было не так уж и 
плохо. В камере он находился один, там была 
возможность разместить и холодильник, и теле-
визор. Раз в неделю он заказывал продукты и 
нормально питался, поэтому не понимает, поче-
му похудел на семь килограммов. В тюрьме он 
читал газеты, журналы и книги. 

Расследование в части инкриминируемых 
Лембергсу преступлений прокуратура завер-
шила летом 2008 года. Лембергс препятство-
вал ему, обжалуя право прокуратуры требовать 
ходатайства о правовой помощи. Одно из уго-
ловных дел, связанное с возможными престу-
плениями Лембергса, было передано в суд 1 
августа 2008 года, второе – в октябре 2008 года.

Лембергсу все еще в 15 разделах обви-
нения инкриминируется часть вторая статьи 
325-й Уголовного закона, которая предусма-
тривает ответственность за нарушение огра-
ничений или запрета, установленных законом 
для государственного должностного лица, если 
это совершило государственное должностное 
лицо, занимающее ответственное положение. 
В свою очередь, в соответствии с изменениями 
обвинения, четыре раздела обвинения переква-
лифицированы с части второй статьи 325-й 
Уголовного закона на часть первую, поскольку 
решения, касающиеся четырех предприятий, 
Лембергс принимал как председатель правле-
ния Вентспилсского свободного порта и член 
правления. В связи с этим, если констатиро-
вано, что обвиняемый совершил менее тяж-
кое преступление, квалификацию необходимо 
изменить. 

ВЫМОГАТЕЛЬСТВО ВЗЯТКИ
Будучи должностным лицом и исполь-

зуя свое служебное положение, многократ-
но получал взятки в особо крупных размерах 
(239 670 латов, или 341 019 евро), в каче-
стве взятки выжав доли капитала трех ком-
паний, связанных с транзитным бизнесом в 
Вентспилсском порту, – ООО «Puses», ООО 
«VentCompany» и ООО «Lat Transnafta». 
Обвинение состоит из трех эпизодов – пре-
ступных деяний, которые были совершены в 
1994 и 1995 годах. 

ЛЕГАЛИЗАЦИЯ 
ФИНАНСОВЫХ СРЕДСТВ

В группе лиц по предварительному 
сговору, а также в организованной груп-
пе совершил легализацию финансовых 
средств и другого имущества, приобре-
тенных преступным путем, в крупных раз-
мерах (4 916 900 латов, или 6 996 118 
евро), с нарушением установленных зако-
ном требований и при осознании преступ-
ности приобретения этих средств или иму-
щества. За это деяние обвинение было 
предъявлено также Анри Лембергсу и 
Ансису Сормулису. Обвинение базируется 
на сделке, которая была осуществлена в 
связи с крупнейшим вентспилсским торго-
вым центром «Тобаго». 

ПОДЛОГ ДОКУМЕНТОВ
Лембергс обвиняется также в составле-

нии и выдаче подложных документов (слу-
жебный подлог). Обвинение выдвинуто и в 
том, что в 1996 году с целью скрыть при-
надлежность 30 акций зарегистрированной 
в Лихтенштейне компании «Vent Company» 
Лембергс решил составить подложный доку-
мент и оформить его «задним числом». 

ИСПОЛЬЗОВАНИЕ 
СЛУЖЕБНОГО ПОЛОЖЕНИЯ

Лембергс, как государственное должност-
ное лицо, которое занимает ответственное 
положение, обвиняется в том, что способ-
ствовал и участвовал в имущественных 
сделках, которые ему в связи со служебным 
положением запрещены законом, совершив 
это из корыстных побуждений или личной 

В чем же обвиняются Айварс Лембергс, Анри Лембергс и Ансис Сормулис?
заинтересованности. В основе обвинения 
– заключенный в феврале 2000 года дого-
вор о кредите между Вентспилсским сво-
бодным портом и Вентспилсским объеди-
ненным Балтийским банком, который пред-
усматривал, что порт у банка берет заем 
в три миллиона долларов сроком на три 
года. Гарантом этого кредита порта, положив 
в банк три миллиона долларов, выступил 
нидерландский оффшор «NFS», принадле-
жавший Лембергсу и его детям как истинным 
получателям выгоды. 

ЛОЖНЫЕ СВЕДЕНИЯ В ДЕКЛАРАЦИИ 
ДОЛЖНОСТНОГО ЛИЦА

Лембергсу предъявлено также обвинение 
в том, что он сознательно указал ложные 
сведения в декларациях должностного лица. 
Обвинение предъявлено за то, что в декла-
рациях должностного лица за период с 1999-
го по 2007 год не были указаны доли капита-
ла, принадлежащие Лембергсу в оффшор-
ных фирмах, всего на сумму более миллио-
на латов. Число не указанных в декларациях 
долей в оффшорных фирмах, счетов, вкла-
дов превышает два десятка.

ВЗЯТОЧНИЧЕСТВО
Будучи должностным лицом, которое зани-

мает ответственное положение, лично мно-
гократно совершил взяточничество в особо 
крупных размерах с вымогательством взят-
ки. В основе обвинения – получение взятки в 
период с 1994 по 1995 год, которое связано 
с вымогательством взятки у предпринимате-
ля Айнара Гулбиса с использованием угроз, 
чтобы получить 38 акций «Multinord» (осно-
ватель «Kālija parks») – общей номинальной 
стоимостью 15 572 лата (22 157 евро). 

КОНФЛИКТ ИНТЕРЕСОВ 
Лембергсу предъявлено обвинение и в 

возможном нахождении в состоянии кон-
фликта интересов, в использовании должно-
стей мэра Вентспилса и председателя прав-
ления Вентспилсского свободного порта, 
возможно, в интересах своей семьи и соб-
ственных интересах. Генеральная прокура-
тура обосновала это обвинение более чем 
200 эпизодами. 
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И снова наступил конец очередной рабочей неде-
ли, на этот раз выходные ярче всего будут отме-
чены праздниками в честь Дня отца и меропри-
ятиями, которые пройдут в рамках Дней поэзии. 

КРЕПКОЕ РУКОПОЖАТИЕ, 
И «СПАСИБО ТЕБЕ, ОТЕЦ!» 

Ни для кого не секрет, что самые любимые нами 
праздники – это те, которые мы отмечаем в кругу 
семьи, и особенно уже с самого детства. Это всеми 
нами любимое Рождество, праздник Лиго и Янов 
день и Пасха. Конечно, дни рождения и дни имени. 
Уже много лет (в действительности, со времени 
первой республики!) мы в Латвии во второе воскре-
сенье мая отмечаем День матери.  

В 2009 году в календаре среди отмечаемых 
праздников появился новый праздничный день; 
всё популярнее и любимее становится День отца, 
который отмечают в конце второй недели сентября. 
Значит, на этой неделе! Также, как мы поздравля-
ем своих любимых мам, бабушек и прабабушек, в 
это воскресенье будем чествовать и наших отцов, 
дедушек и прадедушек.   

ПОЭТИЧЕСКАЯ ОСЕНЬ 
В конце этой недели по всему нашему обширно-

му краю пройдут «Дни поэзии Курземе». В городе 
Вентспилсе, в рамках Дней поэзии, будет предло-
жена разнообразная программа и для взрослых, и 
для самых маленьких вентспилчан.  

Эта традиция началась в 1999 году, когда по ини-
циативе поэта Олафса Гутманиса, в Вентспилсе 
прошли первые Дни поэзии Курземе. С того вре-
мени ежегодно Дни поэзии проходят в Вентспилсе, 
Кулдиге, Талси, Тукумсе, Салдусе или Лиепае.  По 
традиции ежегодно, на заключительном мероприя-
тии Дней поэзии городу- организатору Дней поэзии 
в следующем году – передаётся ключ Дней поэзии 
Курземе. В этом году это будет новый ключ, изго-
товленный по образцу ключа Вентспилсского дома 
писателей в 17 веке, и дальнейшем каждый город 
на кольце символического средневекового ключа 
сможет сделать свою отметку.  

В пятницу, 8 сентября, обширная программа Дней 
поэзии начнётся поэтическими чтениями Андриса 
Акментиньша на Поэтическом корабле: в 14.00 – на 
экскурсию на кораблике «Герцог Екаб». В ходе поэ-
тического вечера в Вентспилсской Главной библи-
отеке – открытие поэтической фотовыставки, а в 
Доме молодёжи – поэтические чтения: участвуют 
литераторы Яна Эгле, Анджейс Белевичс, Андрис 
Акментиньш. В Музее Герберта Дорбе с 22.00 будет 
работать поэтический хостел. 

Самая широкая программа Дней поэзии в суб-
боту, к тому же, не только в городе Вентспилсе, 
но и в Вентспилсском крае: отдельные меропри-
ятия пройдут в усадьбе в Попе, где можно будет 
узнать, как стихи в своё время писали служанки и 
камеристки барона усадьбы, поэзией на дорогах 
Курземе можно будет насладиться в волости Пузе. 
Торжественное открытие Дней поэзии в субботу, в 
10.00, пройдёт на портовом променаде у памятни-
ка Кришьянису Валдемарсу. В 16.00 часов в саду 
Евангелическо-лютеранской церкви св. Николая 
пройдут чтения религиозной поэзии, сатирической 
поэзией можно будет насладиться у памятника Я. 
Фабрициуса. Вечером, в 19.00 в замке Ливонского 
ордена прозвучат произведения лауреатов литера-
турного конкурса «Kur zeme, tur dzeja», а также тор-
жественно будет передан ключ следующему горо-
ду – организатору Дней поэзии.  Завершатся Дни 
поэзии в воскресенье, в 10.00, чтениями в морских 
дюнах и в 12.00 в Детском городке мероприятиями 
для детей. 

ПРОВЕРИТЬ СВОИ СИЛОВЫЕ ДАННЫЕ
В субботу, 9 сентября, с 12.00 до 16.00 на ста-

дионе уличной гимнастики Олимпийского центра 
«Вентспилс» пройдёт Силовой день. Этот день 
будет отмечен в 80 различных местах по всей 
Латвии. Цель Силового дня – побудить общество 
думать об активном здоровом образе жизни, а 
также осознать значение хорошей физической под-
готовки в повседневной жизни. В этом году Силовой 
день пройдёт в новом формате, дополнив подтяги-
вание в висе лёжа с упором на предплечье и при-
седаниями, чтобы дать возможность каждому дока-
зать свои возможности и силу. Награждены будут 
участники, которые покажут самые высокие резуль-
таты, а каждый участник получит диплом и сувенир 
за участие.

Выходные под 
знаком отцов, Дней 
поэзии и силы

В минувшее воскресенье в Музее под открытым небом уже в пятнадцатый раз прошло любимое многими мероприятие – День 
волостей края. Назло сгустившимся тучам, которые грозили пролиться дождем, вентспилсская публика стекалась в музей, и 
казалось, что сам Господь – наш земляк, ведь с неба не упало ни единой капельки. 

Само название улицы Пилс свидетельству-
ет о том, что она тесно связана с быв-
шим замком Ливонского ордена, который, 
в свою очередь, является отправной точ-
кой для нашего города – первым словом в 
рассказе о Вентспилсе, который начинает-
ся более семисот лет назад. Поэтому улица 
Пилс (сто лет назад она носила назва-
ние Schloss Strasse, или Замковая улица) 
совершенно естественно стала главной 
улицей города, которую несколько малень-
ких улочек, пересекающих ее, соединяли 
с набережной Венты и, соответственно, 
с корабельными пристанями и торговы-
ми складами – источником благосостояния 
города. 

Богатый День волостей 

Д ень волостей – праздник, кото-
рый позволяет нашим сельча-
нам показать, что они все еще 
держатся, несмотря на все пери-
петии. Большой ассортимент 

местных товаров и продуктов – хлеб и 
скландраусис, копчености, консервы и мед, 
свежие фрукты, овощи, маринады и соле-
нья, вина, конфеты и сыры – все пере-
числить невозможно. К тому же, все пред-
лагаемое – экологически чистый продукт. 
Помимо съедобной продукции, в прода-
же – вязаные вещи, кружева, металличе-

ские и кожаные изделия, работы из бисера. 
Многие хозяева и хозяюшки приглашали 
публику к традиционным котелкам с супом 
– хозяева из волости Зиру предлагали кури-
ный суп, злекские гости потчевали угощени-
ем из баранины, пилтенцы – из оленины, а 
торговцы из волости Усмас – ну конечно! – 
приготовили ароматный рыбный суп. 

Культурную программу обеспечили 
«Rumbas kvartets», танцоры из Видале и 
другие представители народного искус-
ства; поэтому День волостей превратился в 
небольшой, но душевный народный празд-

ник, во время которого не упоминали о труд-
ностях, а побуждали гордиться тем, чем мы 
обладаем. 

День волостей, как и прежде, органи-
зовало женское общество «Spārni» и его 
энергичная руководитель Зигрида Краузе. 
Энергичность, фантазия и организаторские 
способности этих дам вызывают восхище-
ние. Только, к сожалению, поговаривают, что 
этот День волостей был последним. Разве 
не найдется того, кто смог бы продолжить 
традицию, заложенную и направленную в 
стабильное русло обществом «Spārni»? 

Кто спасет улицу Пилс?

да-то роскошное четырехэтажное зда-
ние (одно из редких), которое украшал 
округлый эркер высотой в три этажа, 
исчезло – словно его и не было никогда. 
Эркер снесли еще в советское время; 
проинформировав в газете вентспилчан, 
что, как только будет возможность, он 
будет восстановлен… К слову сказать, в 
1970 году, когда в Вентспилсе снимали 
фильм для детей «Республика Вороньей 
улицы», несколько эпизодов были сняты 
именно в этом доме. 

Наступило время независимости 
Латвии и «громкого» благополучия 
Вентспилса, однако этот дом на улице 
Пилс не только не восстановили, но и 
допустили, что он стал разрушаться до 
тех пор, пока не оставалось ничего дру-
гого, как снести здание. Здание, кото-
рое находится рядом, на перекрестке 
улиц Пилс и Лиела, пустует, очевидно, 
так и будет, пока оно полностью не раз-
рушится. Здание бывшей музыкальной 
средней школы, к которому после объ-
емной реставрации в начале 90-х годов 

присоединили и дом на углу улиц Пилс 
и Кугиниеку, также пустует и, как можно 
догадаться, не имеет будущего. Нельзя 
не упомянуть и об улочках – спутниках 
улицы Пилс, например, об улице Уденс. 
Бывшая гостиница «Rīgas», позднее – 
стоматологическая поликлиника, про-
должительное время пустовала, потом 
неожиданно странным образом сгорела; 
на противоположной стороне улицы ког-
да-то роскошное здание архива также 
пусто – какая судьба его ждет? Такая же, 
как у старинной застройки на протяже-
нии нескольких кварталов улицы Остас, 
где сейчас растет трава, как на пастби-
щах? (Может быть, это для вентспилс-
ских коров?) 

Вентспилс публично позиционирует-
ся как город с завтрашним днем. Улица 
Пилс на протяжении столетий была его 
вчерашним днем, неугомонным, богатым 
и с активной культурной жизнью. Значит, 
ей предрешено исчезнуть, чтобы усту-
пить место засеянному травой завтраш-
нему дню? 

П осмотрите на старинные открыт-
ки! На первой мы видим улицу 
Пилс такой, какой она была ког-
да-то, если смотреть с перекрест-
ка улиц Пилс и Лиела. На втором 

изображении открывается городской пейзаж 
с противоположной стороны. Мы видим, как 
много вывесок, которые рассказывают о том, 
что здесь находилось множество магазинов 
(продукты, мануфактура, товары из железа, 
колониальные товары, книги и канцелярские 
принадлежности и др.), кантор, мастерских, 
медицинских и юридических учреждений – 
одним словом, когда-то улица Пилс игра-
ла в Вентспилсе такую же роль, как Сити в 
Лондоне и Уолл-стрит в Нью-Йорке. В север-
ном конце улицы находилась основанная 
в 1870 году Вентспилсская навигационная 
школа (мореходная школа, сейчас – на ул. 
Пилс, 11), несколькими домами дальше – 
городской банк (позднее – редакция «Ventas 
Balss»). На улице Пилс бурлила жизнь. Пока 
улица Кулдигас только формировалась, 
улица Пилс гордилась построенными зажи-
точными горожанами домами в несколько 
этажей, фасадами югендстиля, башенками, 
эркерами и другими декоративными элемен-
тами, тротуарами, выложенными каменной 
плиткой, а также стабильной торговой и куль-
турной жизнью. 

Свою значимость улица Пилс сохранила 
и после Первой Мировой войны. Газеты того 
времени переполнены рекламой и объявле-
ниями о предложениях на улице Пилс – изго-
товление одежды, магазины тканей и обуви, 
книжные лавки, парикмахерские, кинотеа-
тры, известная клиника Гречмана и здесь 
же, рядом, кондитерская Шмединьша, в кото-
рой выпекались славившиеся на весь город 
пирожные. 

После Второй Мировой войны, уже во 
время советской власти, на улице Пилс про-
должалась оживленная жизнь. Возле един-
ственного кинотеатра в городе с послеполу-
денного времени и до позднего вечера тол-
пились зрители. Непрерывно открывались 
двери музыкальной школы, в прессе метко 
названной городским «звучащим домом», и 
улицы наполнялись потоком будущих музы-
кантов. Магазин сладостей «Kārumniece» 
едва успевал обслуживать любителей кон-
фет и печенья… 

Время шло, и все изменилось. Что сей-
час представляет собой улица Пилс? Днем 
там еще есть прохожие, по вечерам – пусто-
та и ощущение заброшенности. Один из 
красивейших домов на улице Пилс – ког-
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ЛЕЛЕЕТ БУДУЩИХ ДОКТОРОВ НАУК 
Несмотря на семейные корни на просто-

рах Европы, Виктор ощущает лишь свою 
принадлежность к Латвии, в годы Атмоды 
он был активным членом местного Клуба 
по защите среды и без сомнений выступил 
за восстановление независимости. Будущее 
страны он видит в его умных жителях. Вот 
уже почти три десятка лет Виктор работает в 
Домике, как его ласково называют, или ВДТ, 
где он обучает юных вентспилчан, желаю-
щих пополнить школьные и вузовские зна-
ния, навыкам создания и усовершенствова-
ния радиоэлектронных аппаратов. Виктор 
не ведет статистики, сколько из этих юно-
шей и девушек в жизни выбирают специаль-
ность, связанную с радиоэлектроникой, но он 
горд тем, что, по крайней мере, двое из них 
за границей, в Финляндии и Эстонии, будут 
защищать в этой области докторскую дис-
сертацию. Сам он техническим творчеством 
начал увлекаться почти пятьдесят лет назад, 
в Вентспилсском доме пионеров, где заня-
тия вел замечательный энергетик с педаго-
гическими способностями, участник строи-
тельства Асуанской гидроэлектростанции в 
Египте Лаймонис Розиньш. 

«Тот технический и эмоциональный 
импульс, который своей увлеченностью дал 
мне Розиньш, во многом определил всю мою 
дальнейшую жизнь», – говорит Виктор. И 
без какого-либо пафоса добавляет, что это 
лишь справедливо, если он похожим обра-
зом передает следующим поколениям зна-
ния, полученные тогда и в течение своей тру-
довой жизни. 

ОТ ЖЕЛАНИЯ – К УМЕНИЮ
«К сожалению, так получилось, что при-

шлось оставить начатую учебу в ВУЗе, поэ-
тому педагогические и более глубокие знания 
радиоэлектроники я освоил главным обра-
зом на различных курсах, семинарах и путем 
самообразования, но это не мешает форми-
ровать с воспитанниками хорошие и долго-
срочные отношения. Я не скрываю, что рабо-
та в Домике одновременно является и моим 
хобби, которому я готов посвятить столько 
времени, сколько нужно, чтобы у моих вос-
питанников желание работать переросло в 
умение работать», – рассказывает Виктор, с 
долей шутки добавляя, что в известной мере 
свою роль тут играет его польский темпера-
мент и привлекательность, когда и идеи, и 
эмоции иногда вспыхивают ярко, высоко и 
широко, как горящая солома. Он соглашает-
ся, что обычно такие вспышки длятся недол-

Латышский поляк, 
польский латыш
Руководитель лаборатории радиоэлектроники Вентспилсского дома 
творчества (ВДТ) Виктор Багиенский не имеет обыкновения оцени-
вать людей по их принадлежности к той или иной национальности. 
И не одобряет, если так поступают другие. Но, будучи гражданином 
Латвии, так же, как его отец Эдуард и дед Стефан, он уважает и этни-
ческую родину своих предков Польшу, знает польский язык, его выу-
чили в семье и теперь уже взрослые дети Виктора – Стефан и Мария. 
В свою очередь, бабушке Маргарете, у которой шотландские корни и 
которую дедушка присмотрел, находясь в командировке в Лондоне, 
Виктор благодарен за знание английского языка, который он в дет-
стве на разговорном уровне выучил играючи. Так же, как и русский 
язык, который знали родители и без которого нельзя представить себе 
советского человека. 

го, но с иронией оппонирует, что это имеет 
и положительную сторону – если когда-то 
вспыхивает злость или появляется чувство 
обиды, то они быстро проходят, а не медлен-
но тлеют, что молодежь умеет оценить. Еще 
один плюс в том, что Виктор с воспитанника-
ми может одинаково хорошо говорить на род-
ном для них латышском или русском языке, 
свободно используя широко используемые в 
отрасли английские термины, которые совре-
менная молодежь знает уже почти с грудно-
го возраста. 

 
В ЦЕРКВИ ПОЛЯК, ВНЕ ЕЕ – НЕТ

Педагог с сожалением признает, что в 
учебном процессе не востребован поль-
ский язык, хотя в Вентспилсе сравнительно 
недавно было около пяти сотен представи-
телей этой национальности. После Атмоды 
Виктор Багиенский был среди основателей 
Польского культурного общества и какое-то 
время руководил им, однако если сначала 
чувствовался энтузиазм, то постепенно дея-
тельность общества сошла на нет. 

«Самоуправление тогда пошло нам 
навстречу с помещением, для его содержа-
ния нужно было лишь добавить небольшие 
личные средства, но отзывчивость членов 
общества была минимальной. Многим каза-
лось чрезмерным мое требование, чтобы 
члены общества знали или выучили поль-
ский язык. Части людей показалось, что я 
требую слишком много, и таким образом 
стало очевидно, насколько сильно польское 
меньшинство в Латвии затронула политика 
русификации. 

Наглядно это предстает и сейчас, когда 
посещаешь католическую церковь, в которой 
проходит богослужение на польском языке. 
Если послушать, на каком языке прихожа-
не говорят между собой во дворе церкви, то 
можно убедиться, что редко это будет поль-
ский язык. Похожая картина и на перемен-
ках в школах с польским языком обучения. 
Несмотря на то, что Польша старается раз-
личными способами поддерживать как мест-
ные церкви, так и школы», – заметил Виктор. 
Он не спорит, взаимное слияние народов в 
современном мобильном мире неизбежно 
происходит, однако убежден, что негативные 
последствия оставила советская политика 
ускоренной ассимиляции. Это не было вер-
ным решением. 

«Меньшинства могут обогатить культуру 
любого свободного, демократического госу-
дарства, к тому же, выигрывают от этого обе 
стороны», – Виктор с сожалением признает, 

что в последнее время в Вентспилсе ни от 
польской общины, ни от самоуправления не 
ощущается побуждения к полякам собраться 
для культурной и общественной активности. 

КОМПЬЮТЕР КОФЕ НЕ СВАРИТ
«Не хочу выглядеть занудой, утверждаю-

щим, что в дни моей молодости трава была 
зеленее, а небо голубее. Но, наблюдая за 
двумя и даже уже тремя поколениями детей 
и молодежи, не могу не заметить, что раз-
ница огромная. Конечно, есть исключения, 
но больше всего ощущается, что сегодняш-
ние воспитанники не могут долго концентри-
роваться на монотонной работе, например, 
паять микросхемы, что, к тому же, требует 
точности. Еще заметна чрезмерная самоуве-
ренность при попытках совершать сложные 
манипуляции до того, как освоены намного 
более простые навыки, без которых нельзя 
двигаться дальше, со временем это скажет-
ся. Больше всего ошибаются те, кто высоко-
мерно считает, что достаточно освоить ком-
пьютер и с его помощью сейчас можно сде-
лать все. В таких случаях я становлюсь сар-
кастичным и говорю: очень хочется крепкого, 
ароматного кофе, приготовь мне чашечку при 
помощи своего компьютера… Потому что 
компьютер без соответствующей аппаратуры 
и вспомогательных устройств – ничто, а при-
боры, которые этот компьютер помогут точно 
и хорошо привести в действие, человек сна-
чала должен создать в своей голове и изгото-
вить своими руками! Да, может быть, и в этом 
процессе поможет компьютер, но главным в 
обозримом будущем все же будет человече-
ский разум и полет фантазии». 

 

ДРАГОЦЕННЫЕ БАЗОВЫЕ ЗНАНИЯ
«Сегодня государственная система обра-

зования взяла курс на содержание обучения, 
которое опирается на развитие компетенций, 
объявлен конец эпохи, когда нужно было 
зубрить. Не стану углубляться в детали, тео-
ретически все красиво и правильно, хотя и 
сложно излагается. Рискну показаться старо-
модным, и тем не менее, общаясь со своими 
учениками, я не отступаю от старого правила: 
в любом предмете или отрасли базовые зна-
ния и навыки просто должны быть в голове 
на всю жизнь. И неважно, или это вызубрено, 
или освоено в игре, это зависит от способно-
стей и характера каждого ученика.

Например, хочу упомянуть о возмож-
ном случае из жизни музыкантов. С этой 
сферой я сталкиваюсь, потому что ученики 
Вентспилсской музыкальной школы прихо-
дят ко мне учиться монтировать озвучиваю-
щую аппаратуру. Они знают, как в помещении 
разместить инструменты, чтобы был хороший 
звук, где должен быть солист, как на концерт 
повлияет, полный или полупустой зал. Но 
понять, какой проводок при транспортировке 
аппаратуры в место мероприятия пострадал, 
какой контакт отсоединился в пути, без базо-
вых знаний в электротехнике и электронике 
невозможно. И даже если технически обна-
ружить, в чем проблема, нужно еще найти 
мастера, который исправит неполадку, а кон-
церт по этой причине окажется сорван. Хотя 
хватило бы и десяти минут работы паяльни-
ком или отверткой… Нет, я, конечно, не аги-
тирую за возвращение к натуральному хозяй-
ству, к самодеятельности в обслуживании 
сложной аппаратуры. Я за способность адек-
ватно оценить ситуацию и действовать прак-
тично. А это невозможно без базовых знаний». 

СОВЕТСКИЙ МИЛИТАРИЗМ 
КОРМИЛИ ВСЕ

Виктор рассказывает, что сам он крупицы 
знаний, связанных со сборкой и использо-
ванием радио и телефонов, собирал с пяти-
летнего возраста, потому что отец в совет-
ское время работал связистом, мог прине-
сти и детали, и инструменты, чтобы показать 
мальчику, как с ними обходиться. Когда учил-
ся в восьмом классе, самостоятельно смон-
тировал свой первый транзистор «Selga», а 
потом и «вэфик». В память о том времени, 
когда Латвия производила две трети от тран-
зисторных радиоаппаратов в советской импе-
рии, Виктор на полках лаборатории радио-
электроники ВДТ собрал более двух десят-
ков этих аппаратов. Последний он раздобыл 
совсем недавно в Минске, где его воспитан-
ники успешно участвовали в международных 
состязаниях юных радиотехников. 

По окончании средней школы в Рижском 
политехническом институте Виктор начал 
изучать технологии конструирования и про-
изводства радио, но обстоятельства застави-
ли искать работу, и поступило предложение 
поработать на известном тогда предприятии 
по изготовлению полупроводников «Альфа». 
Виктор вспоминает, что даже многие работ-
ники предприятия не знали, что и для чего 
производится, потому что завод в основ-
ном обеспечивал секретные нужды совет-
ского милитаризма, а также изготавливал и 

В Домике рождается и электронный  
романтизм. 

Часть коллекции транзисторов, произведенных в Латвии, которую собрал Виктор Багиенский.

На рабочем месте: у двери, которую 
Виктор обычно распахивает с радостью.
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Уровень безработицы –  
не изменился 
Зарегистрированное число безработных 
в городе Вентспилсе в начале сентября 
составляло 874 персоны или 4,1%, пока-
затели сохранились без изменений, сви-
детельствуют данные Государственного 
агентства занятости (ГАЗ).  Согласно 
прежней методологии, которую ГАЗ в 
отношении крупных городов больше не 
использует, уровень безработицы был бы 
5,2%. В базе данных вакансий ГАЗ заре-
гистрированы 98 актуальных вакансий. 
Больше всего свободных вакансий для 
обработчиков рыбы (40) и для монтаж-
ников металлических строительных кон-
струкций (10).

Бизнес-центр для ИКТ  
и производителей 
В городе Вентспилсе создан Центр под-
держки бизнеса, задачей которого будет 
стимулировать главным образом работу 
в городе предприятий в области инфор-
мационных и коммуникационных техно-
логий (ИКТ) и в сфере обрабатываю-
щей промышленности. Думе такой центр 
будет стоить примерно 60 000 евро в 
год, но у центра будет обязанность – 
привлекать любое внешнее финансиро-
вание в существенно большем объёме. 
Самоуправление планирует вернуть свои 
вложения в виде доходов от подоходного 
налога с населения. 

Вмуровано послание 
будущим поколениям
НА торжественном мероприятии на стро-
ительной площадке Вентспилсской музы-
кальной школы с функциями концертно-
го зала, в присутствии министра культу-
ры Даце Мелбарде, в фундамент здания 
вмуровано послание будущим поколени-
ям. Оно содержит информацию о горо-
де Вентспилсе, параметрах нового зда-
ния Вентспилсской музыкальной школы, 
реализованных на строительстве техно-
логических решениях и др. Вмурованное 
послание написано на латышском языке 
и переведено на английский и китайский 
язык.    

270 730 евро за ремонт 
общежитий 
После обширных ремонтных работ открыт 
реновированный третий этаж корпуса В 
служебной гостиницы Вентспилсской выс-
шей школы, где обновлены и благоустро-
ены 39 комнат и 72 кроватных места. 
Ремонта здесь не было со дня строи-
тельства корпуса. Затраты на ремонтные 
работы, мебель и приобретение оборудо-
вания для Вентспилсской городской думы 
составили 270,7 тысяч евро. 

В камерный хор  
принимают певцов 
Камерный хор «Вентспилс» и его дири-
жёр Айгарс Мэри объявляет приём новых 
певцов во все группы голосов. Для пре-
тендентов нет возрастных ограничений 
и не требуется подготовить специальное 
выступление.  Прослушивания состоятся 
11 и 13 сентября, в 17.30, в доме театра 
«Юрас варты».  

На автомобиле рядом  
со школами со скоростью  
до 30 KM/H
С началом нового учебного года на ули-
цах города Вентспилса, возле учреждений 
образования установлено ограничение 
скорости до 30 km/h. Соответствующие 
дорожные знаки установлены у 
Вентспилсской средней школы № 2 на 
улице Кулдигас, у Вентспилсской началь-
ной школы Центра на улице Бривибас и 
у Вентспилсской основной школы № 1 на 
улице Инжениеру. 

Новые скидки многодетным 
семьям 
С сентября многодетные семьи могут 
получить скидку в размере 20%, при-
обретая также абонементный билет на 
автобусы и поезда региональных марш-
рутов. Эта скидка будет суммировать-
ся с уже имеющимися скидками на або-
нементные билеты на автобусы и поез-
да. Приобретая абонемент или билет 
на одну поездку, членам многодетной 
семьи и впредь нужно будет предъявить 
Семейную карту 3+ и удостоверяющий 
статус документ.

ВЕНТСПИЛС

дешево продавал детали и узлы даже таким 
флагманам радиостроения, как Япония и 
Великобритания, так как нужна была валюта. 
Виктор на престижной и хорошо оплачивае-
мой работе пробыл одиннадцать лет, даже 
был инициатором рационализации производ-
ства в отдельных его областях. На вопрос, 
не смущал ли его, как человека, менталь-
но связанного с Латвией и Польшей, тот 
факт, что таким образом укреплялось воен-
ное могущество страны-оккупанта, Виктор 
отвечает вопросом: вы можете назвать 
отрасль, которая тогда не была вынуждена 
делать это? Например, упоминает он, быв-
ший Вентспилсский хлебный комбинат, на 
котором работала его мать, часть своей про-
дукции поставлял на советские подводные 
лодки. Свежие буханки хлеба сразу же погру-
жали в чистый пищевой спирт и быстро заво-
рачивали в особую оболочку. Такой белый 
хлеб, когда его разворачивали и подогрева-
ли, был будто только что вынутый из печи… 
Не говоря уже о сельскохозяйственной про-
дукции, которую направляли в подразделе-
ния советской армии здесь же, в Вентспилсе, 
в Латвии и везде, где приказывала оккупаци-
онная власть. 

ПРОСТО – О СЛОЖНОМ
В качестве положительного аспекта за 

годы, проработанные на «Альфе», Виктор 
упоминает то обстоятельство, что на этом 
заводе была возможность ознакомиться с 
технологиями и материалами, в том числе, и 
теми, которые были предусмотрены для нужд 
советской космической отрасли и об исполь-
зовании которых на стреднестатистических 
предприятиях Латвии и многих российских и 
мечтать не могли. Как еще одну положитель-
ную реалию советского времени радиоэлек-
троник вспоминает техническую и учебную 
литературу того времени, в которой физиче-
ские процессы и математические законы объ-
ясняются доступно, на понятном языке. 

«Можете верить или не верить, но не так 
давно некоторые студенты Вентспилсской 

высшей школы, которые ходят ко мне на 
практические занятия, просили разрешения 
скопировать несколько глав из имеющей-
ся у меня еще советской книги на русском 
языке, потому что доступные им современ-
ные английские тексты казались им слишком 
сложными», – Виктор рассказывает, что его 
сын Стефан получил высшее образование 
в Великобритании и является там исполни-
тельным директором телекоммуникационно-
го предприятия, поэтому основные моменты 
системы образования западных стран, по 
беседам, Виктору знакомы. 

«Я категорически против, когда в Латвии 
пытаются копировать опыт западных госу-
дарств в сфере образования. На самом деле 
наша в отдельных аспектах даже лучше, 
только другая, и с таким же успехом кое-че-
му и они могли бы поучиться у нас», – Виктор 
утверждает, что это не самовосхваление, 
а выводы, сделанные после увиденного и 
услышанного. 

ПОЛЯК ИЗ ПОЛЯКОВ
Его дочь Мария уехала в Польшу, там 

вышла замуж и сейчас с мужем и пятью 
детьми живет в Нидерландах. Внуки Виктора 
по-латышски не говорят, связи с Латвией эта 
семья практически не поддерживает и вер-
нуться не планирует, рассказывает Виктор 
без осуждения, ведь молодое поколение 
лишь использует права, за которые в свое 
время в Восточной Европе боролись их роди-
тели – жить и работать там, где они хотят. 
Статистика свидетельствует, что число поля-
ков в Латвии постепенно сокращается: в 1897 
году здесь их было 65 тысяч, через сто лет 
уже на шесть тысяч меньше, а в 2011 году 
– всего около 45 тысяч, однако среди прожи-
вающих в Латвии меньшинств они занимали 
четвертое место.  

Поскольку в ВДТ Виктор занят не каждый 
день, свое знание языков и умение общать-
ся с различными аудиториями вот уже много 
лет назад он предложил использовать в вент-
спилсском туристическом бизнесе. Там он 

прижился в роли гида и водит экскурсии по 
городу. Как человеку, который в принципе 
разбирается в технике и современных тех-
нологиях, ему было несложно найти и пред-
ложить гостям информацию о городе, кото-
рый в этом отношении динамично развива-
ется, о людях, которые получают хорошие 
знания как в городе, так и за рубежом, и все 
это здесь реализуют. Особенно тепло его 
как гида принимают поляки, которые в речи 
Виктора слышат, может быть, немного старо-
модный, но правильный литературный язык, 
а не тот сленг, полный англицизмов, который 
в последнее время используется у него на 
родине. Виктор не забывает упомянуть и о 
том, что такая же печальная ситуация сейчас 
с чистотой латышского языка. 

На вопрос о том, бывают ли моменты, 
когда он как педагог чувствует удовлетворе-
ние от того, что дает своим ученикам, Виктор 
отвечает, что старается избегать такой удов-
летворенности, ведь это было бы губительно 
для творчества. Но признает, что радуется, 
когда видит, что бывшие посетители лабора-
тории радиоэлектроники превосходят в тех-
нических знаниях своего учителя. Значит, 
нужно стараться достичь их уровня, улыба-
ется Виктор. 

Виктор Багиенский на своем рабочем месте в лаборатории радиоэлектроники.

Электронный цветок с переменным 
освещением, который изготовил 
бывший студент первого курса 
Вентспилсской высшей школы, ныне 
докторант в Тарту Янис Далбиньш.

Сложно найти современного человека, который хотя бы раз в день не залезает в интернет ради получения информации, общения, 
или выполнения своей работы. Всемирная паутина – самый удобный и доступный способ получения знаний, место для знакомства 
и общения. Однако психологи установили: с распространением Сети, в нашем обществе появился новый наркотик. И, к сожалению, 
жители латвийских регионов более активно его потребляют, чем, например, рижане. Вентспилс – не исключение.

Интернет-зависимость сильнее в регионах

К аждый второй житель Латвии или точнее 56% осознают, 
что проводят перед компьютером или смартфоном намно-
го больше времени, чем необходимо. И несмотря на то, 
что в «зависимости» от современных технологий «призна-
лись» 72% молодых людей в возрасте от 18 до 24 лет, вир-

туальная среда «съедает» значительную часть времени и старше-
го поколения. Как свидетельствуют результаты исследования центра 
общественного мнения SKDS, слишком много времени в социальных 
сетях и интернете проводят более 40% жителей в возрасте от 55 лет 
и старше. 

Вместе с тем, каждый второй опрошенный житель Латвии выра-
зил готовность вместо времени, проведенного в интернете, посе-

щать культурные мероприятия. А 45% респондентов предпочли 
бы увлекательное чтение книги, которую можно было бы взять в 
библиотеке, не менее 37% респондентов отправились бы в походы 
и сплавы на лодках, а также занялись бы индивидуальными вида-
ми спорта.

Но как оказывается, именно в этом-то и проблема. В регионах слож-
нее найти реальное, а не виртуальное занятие по душе. Объясняется 
это плотной связкой экономического уровня региона с реализацией 
социальных проектов. Вентспилс на фоне других латвийских городов 
выглядит неплохо. Но тем не менее и тут социальная среда далека 
от идеальной. Здесь недостаточно спортивных и культурных объектов 
для всех возрастных групп населения. 
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На протяжении 17 лет 
Вентспилс поте-
рял 20% жите-
лей, заняв место 
между Коценским 

краем и Екабпилсом. Со времени вос-
становления независимости из Латвии 
уехали 400 000 человек – таким образом 
они высказали оценку своему прежнему 
качеству жизни и процессам, происходя-
щим в нашем государстве. Наша задача 
– действовать так, чтобы число уехав-
ших не увеличивалось, а те, кто уехал, 
стремились вернуться на Родину.
Лишь три города в Латвии обладают 
одним из самых больших сокровищ стра-
ны – портами. Один из них – Вентспилс. 
Жители города любят и гордятся своим 
портом. Почти каждый вентспилчанин с 
ним так или иначе связан – многие рабо-
тают или работали здесь, у кого-то работ-
никами порта являются брат, отец или 
другой близкий человек. Вентспилсский 
порт вырастил много трудолюбивых, 
работящих династий в городе. В Латвии 
часто говорят – богатый Вентспилс. И 
это правда, в отношении возможно-

Пришло время для перемен! 
Приходи и участвуй!

У каждого человека есть свой родной край – где живет его 
семья, откуда родом его родители, бабушки, дедушки, место, 
которое станет колыбелью для его детей и внуков. Каждый 
из нас живет, работает или иным образом связан с каким-
либо конкретным самоуправлением Латвии, краем, регионом. 
Каждый из нас хочет жить в достатке, чувствовать себя в 
безопасности, быть счастливым. Только мы сами можем 
определить, какие ценности будут в основе будущего Латвии 
и Вентспилса. 

стей с Вентспилсом трудно конкуриро-
вать. Но используется ли этот потенциал 
полноценно? 
Вентспилс может помочь Латвии стать 
одним из примеров истории успеха в 
новой Европе. Для того чтобы это прои-
зошло, Вентспилсский порт должен вновь 
стать величественным, Вентспилсу необ-
ходимо совершенствоваться и превра-
титься в современный международный 
центр торговли. 
События последних лет в Латвии ясно 
показывают, что пришло время делать 
серьезный выбор, время перемен. 
Поэтому я призываю вас всех поверить, 
что Латвия и Вентспилс могут стать про-
цветающими, а люди здесь – счастливы-
ми. Не оставайтесь равнодушными и при-
мите участие в создании новой политиче-
ской силы – региональной политической 
партии «Laiks pārmaiņām!» («Время для 
перемен!»). Пусть каждый из нас свои-
ми делами и поступками станет вестни-
ком тех перемен, которых мы так хотим в 
своей жизни! 

Я призываю каждого, кого волнует про-
цветание Вентспилса и Латвии, не быть 
равнодушным, не стоять в стороне, 
действовать! 

Пусть Господь благословит Латвию и 
Вентспилс, даст нам силы и мудрость 
в преддверии столетия нашей страны 

заложить такие ценности в основу буду-
щей Латвии, которые помогут нашей 
Родине стать страной, в которой в мире и 
достатке живут счастливые люди. 

Все те, кто чувствует в себе убежден-
ность, силу и способности принять уча-
стие в создающейся политической силе, 
приглашаются писать на электронную 
почту laiksparmainam@gmail.com.

Конгресс по основанию партии «Laiks 
pārmaiņām!» – 16 сентября 2017 года. 
Место и время будут уточняться.  

От имени 
инициативной 
группы 
«Laiks pārmaiņām!» – 
Инга Антане
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Я от всего сердца верю, что Вентспилс в реальности, а не только  
на словах, мог бы быть одним из самых богатых городов в Латвии  
с действительно высоким уровнем благосостояния своих жителей. 

- До сих пор вы главным образом работали в сфере 
транспорта и логистики. Почему решили создать свою 
политическую силу? 

- Наступает такой момент, когда понимаешь, что нет других 
возможностей, другого инструмента, как только самим вклю-
читься в политику, чтобы изменить существующую ситуацию 
и повлиять на те вещи, которые совершенно не удовлетворя-
ют ни меня саму, ни очень большую часть людей в Латвии и 
в Вентспилсе.   Моя работа по вопросам транзита в течение 
трёх лет показала то, что ни правительство, ни большинство 
находящихся у власти имеющихся политических сил или же 
не хотят, или же не могут решать актуальные и наболевшие 
для народного хозяйства, а значит и для его жителей, про-
блемы.  Однако, откладывая их решения, проблемы не исче-
зают, они, подобно катящемуся с горы снежному кому, только 
растут, и в результате мы рискуем, что этот «снежный ком» 
может придавить нас самих, наш и так слабый уровень бла-
госостояния. Как представитель предпринимателей я обраща-
лась к политикам, к представителям правительства и долж-
ностным лицам, обращалась к президенту государства и убе-
дилась, что в настоящий момент никого абсолютно не волнует 
транзит, не волнует развитие народного хозяйства, и по сути 
не понятно, что же в действительности волнует.   Однако тран-
зит – это вторая по величине отрасль за лесным хозяйством, в 
отрасли в целом и в связанных с ней сферах заняты сто тысяч 
работающих. Значит, никого не волнует и судьба этих людей и 
членов их семей? Для меня это неприемлемо. Ясно, что для 
Латвии наступил последний момент искать решения, начать 
думать о том, как заработать. Так как нашему государству 
финансовых ресурсов уже недостаточно.  Нам недостаточно 
денег, чтобы удовлетворить чрезвычайно важные для наших 
жителей нужды.  Чтобы заставить услышать эту правду, чтобы 
заставить не только дискутировать на темы развития народно-
го хозяйства и экономики, но и решать их, нужна твёрдая поли-
тическая сила, к которой прислушаются. Я абсолютно убе-
ждена, что новая региональная партия «Время для перемен» 
таковой станет, и поэтому я призываю всех, кому не безраз-
лично будущее Латвии, Вентспилса, а также своих семей, при-
ходить и присоединяться. Ничего не делая, ничего и не прои-
зойдёт. Перемен можно достичь, только работая всем вместе. 

- Почему вы считаете, что народное хозяйство нахо-
дится на пороге разрушения? Недавно ведь сообщалось, 
что уровень средней заработной платы в государстве 
растёт…  

- Об этом свидетельствуют несколько показателей. Как 
известно, об эффективности государства, его способности 
действовать как государству, свидетельствует снижение или 
увеличение числа его жителей. Согласно статистическим дан-
ным на начало 2017 года, в Латвии проживали один миллион 
950 тысяч жителей, на почти девятнадцать тысяч меньше, чем 
в прошлом году. Если сравним с 2010 годом, то число жите-
лей уменьшилось на 170 тысяч. Это случилось только за семь 
лет! По неофициальным сведениям, с момента восстановле-
ния независимости Латвию оставили четыреста тысяч жите-
лей! Ничего радостного не обещают и демографические про-
гнозы – по подсчётам ООН в 2030 году число жителей Латвии 
уменьшится до 1,8 миллиона, а в 2050 году – до 1,6 миллио-
на. И в данных о рождаемости также обозначился поворот от 
роста к снижению.

Почему люди уезжают из Латвии? Во-первых, это эконо-
мические обстоятельства – люди больше не могут обеспе-
чить свои первичные потребности – есть, пить, приобретать 
или оплачивать жильё. Также многие не могут обеспечить 
своим детям соответствующее образование.  Следующий 
очень важный вопрос – это огромное число жителей, подвер-
женных риску бедности.  По данным правозащитника Юриса 
Янсонса, 600 тысяч человек, в том числе и маленькие дети, 
живут в нашем государстве на пороге бедности, к тому же 
затраты на пособия социальной защиты у нас самые низ-
кие в Европейском Союзе. Размеры установленных в Латвии 
пособий – ниже минимума, который не обеспечивает достой-
ную человека жизнь.   Это означает, что для многих средств 
хватает единственно для удовлетворения первичных, самых 
элементарных нужд, однако они не могут позволить многое 
из тех вещей, которые для большинства жителей европей-
ских стран кажутся само собой разумеющимися. В двадцать 
первом веке в Латвии по-прежнему достаточно семей, кото-
рые живут в условиях, где туалет на улице, которые не могут 
купить своим детям новую обувь для школы, потому что у них 

Инга Антане: 
Благополучие с неба не 
падает, нам нужно наконец 
начать зарабатывать

просто-напросто не хватает денег – или у кого-то из родителей 
нет работы, или же работа есть у обоих, но она низкооплачи-
ваемая. Однако эти проблемы могли бы быть решены, разви-
вая и создавая благоприятную среду для предприниматель-
ской деятельности, так как давно известная истина – деньги 
в бюджете государства для решения социальных вопросов, 
вопросов образования и здравоохранения не падают с неба, 
кто-то должен их заработать.  Тогда почему государство этому 
«кому-то» не помогает, а каждый год только мешает меняющи-
мися налогами, непрогнозируемой средой предприниматель-
ской деятельности, нежеланием решать существенные вопро-
сы для целых отраслей?  

- Вы упомянули, что в Латвии уменьшается рождае-
мость. Однако к этому вопросу только что обратились и 
политики – например, национальное объединение про-
сит из государственного бюджета миллион для решения 
демографических вопросов.  Что нового в этой области 
еще можно сделать? 

- Демографические проблемы нельзя решить с помощью 
демографии, их можно решить с помощью решения эконо-
мических проблем.  Посмотрим на показатели Европы.  В 
таких странах, как Португалия, Греция, Мальта, минимальная 
зарплата превышает 600 евро, в странах на западе и севе-
ре    Европейского Союза минимальная зарплата значительно 
превышает 1000 – 1500 евро в месяц. Вы хотите сказать, что 
люди не жили бы в Латвии и не пускали бы на свет детей, если 
бы у них была возможность в месяц заработать 1000 евро на 
руки?! Жили бы! Это значит, что нам очень серьёзно в насто-
ящий момент следует говорить о развитии народного хозяй-
ства.  Транзит, производство, отрасль ИКТ –  чрезвычайно 
важно сказать, что в Латвии является приоритетом народного 
хозяйства, каковы наши народнохозяйственные цели.  Иначе 
мы топчемся на месте, кидаемся направо, налево и из года в 
год упираемся в один и тот же вопрос – как только начинается 
создание государственного бюджета, так ни для чего не хва-
тает.  Если кровеносная система народного хозяйства полна 
тромбов, необходимо серьёзное медикаментозное лечение. 
Будем надеяться, что не нужна будет операция.  

- Однако вы создаёте новую региональную партию в 
одном из опаснейших городов Латвии, где улицы вымо-
щены, город ухожен, да и показатели качества жизни 
жителей не самые плохие. Почему именно Вентспилс? 

- В настоящий момент я не буду говорить обо всех офици-
альных, связанных с Вентспилсом, статистических данных, 
упомяну одних из них – в течение семнадцати лет Вентспилс 
потерял почти 20% своих жителей, заняв в этом смысле место 
между Екабпилсом и Коценским краем. И здесь я хотела бы в 
очередной раз напомнить, что в Латвии есть только три горо-
да, у которых есть свои большие порты, и Вентспилс – один 
из них. Порт – это большое богатство. Это очень большая 
и дорогая инфраструктура, которая создавалась несколь-
ко десятков лет.  С помощью этой инфраструктуры можно 
заработать очень много, и в Вентспилсе должны были бы 
быть одни из самых сильных показателей и один из самых 
высоких уровней благосостояния.  Какая реальность? В 
Вентспилсе создана благотворительная организация – обще-
ство “Ventspils uzplaukumam” («Для расцвета Вентспилса»). 
Общество «Балтийская ассоциация – транспорт и логисти-
ка» и входящие в Вентспилсский порт предприятия – одни 
их самых больших жертвователей этого общества, и я вижу, 
какова реальная ситуация и нужды людей.  Вижу людей, кото-
рым не хватает прожиточных средств, защитника независимо-
сти Латвии, который должен жить в такой нищете, что иногда 
даже нечего есть, так как все деньги приходится тратить на 
лекарства. Вижу семьи, где маленькие дети хотят заниматься 
спортом, но которые не могут позволить купить им даже мяч; 
вижу инвалидов, которым не хватает средств для обеспече-
ния первичных потребностей; непростительно много детей в 
инвалидных колясках, которым чрезвычайно нужна помощь, 
чтобы они элементарно могли существовать. Это те показате-
ли, а не брусчатка в городе или валовой внутренний продукт.  
У каждого из этих людей только одна единственная жизнь, 

однако какая это жизнь? Так не должно быть, чтобы за приу-
крашенными статистическими данными и фасадами мы не 
видели людей с их реальными нуждами.  И это не связано с 
тем, выделят ли из государственного бюджета 85 миллионов 
евро на демографические мероприятия или нет. Мы должны 
решать экономические вопросы, чтобы у государства были 
деньги. Нам нужны деньги, чтобы детям, которым они необ-
ходимы, можно было купить медикаменты, чтобы была нор-
мальная система компенсируемых лекарств.  Нужны деньги, 
чтобы не было семей, которые должны жить полуголодными, 
если работа есть только у одного из родителей; чтобы детям 
можно было купить нормальную обувь и тот самый мяч… Это 
те показатели. Это человек в Вентспилсе, который приходит в 
общество за помощью, это человек, который всю жизнь рабо-
тал, но пенсия которого – 90 евро.  Это и неграждане, кото-
рые всю жизнь прожили в Латвии, но не сдают на гражданство 
только по одной причине – выплачиваемые им Россией пен-
сии больше, чем могли быть в Латвии. Всё остальное – толь-
ко статистические цифры, которыми так легко прикрываться, 
чтобы не видеть реальные повседневные проблемы очень 
большой части жителей. Как видим, все проблемы упирают-
ся в деньги.  И поэтому мы должны научиться зарабатывать 
и, главное, добиться, чтобы государство нормативными акта-
ми помогало своим предпринимателям, а не вставляло палки 
в колёса. Поэтому я создаю эту политическую силу, поэтому 
я создаю её в Вентспилсе, который в реальности, а не толь-
ко на словах, мог бы быть одним из самых богатых городов 
в Латвии с действительно высоким уровнем благосостояния 
своих жителей. 

Все мы живём в каком-то конкретном самоуправлении, 
и это значит, что потребности возникают не где-то абстрак-
тно в государстве, а в конкретном регионе, самоуправле-
нии, в доме и квартире.  Оттуда эту проблему необходимо 
вынести и решать. Поэтому я призываю каждого, не только в 
Вентспилсе, приходите и присоединяйтесь ко мне.  

- Упомянутые вами проблемы – это вопросы не толь-
ко регионального уровня. Как одна региональная партия 
сможет повлиять на вопросы политики на государствен-
ном уровне? И разве вообще сможет? 

- В Вентспилсе действительно есть мощёные улицы и 
скульптуры коров. Но разве люди здесь счастливы? Даже те, 
которые говорят, что они таковыми являются. Тогда, когда они 
приходят в свои четыре стены, садятся у экрана телевизора с 
чашкой чая и одним печеньем, я сомневаюсь, что они счаст-
ливы. И это государственный вопрос.   

Жизнь в самоуправлении чрезвычайно важна, и именно из 
самоуправлений приходят к нам учителя, спортсмены, музы-
канты, специалисты ИКТ и все остальные. Люди ведь не живут 
в каком-то абстрактном образовании – «государстве» – они 
живут в своих городах, волостях, посёлках, краях, и, говоря по 
правде, эта сила и влияние идут от них, от самоуправлений.  
Поэтому моя цель – создать эту политическую силу – партию 
“Laiks pārmaiņām”, стать очень сильной региональной партией, 
а что касается представительства на государственном уров-
не, время покажет. Не нужно культивировать комплексы –  на 
процессы государственного уровня из регионов можно очень 
серьёзно влиять. 

 Окончание. Начало на 1 стр.
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В своё время была такая шутка – приезжают в больницу 
ничего не понимающие проверяющие и спрашивают: 
скажите, какая температура у ваших больных? Ну, так 

– отвечает врач, – есть у нас некоторые, у которых 42 градуса, 
еще некоторые в морге на секционном столе, у которых – 24 
градуса, если взять в среднем, то температура наших пациен-
тов 36,6 градуса… 

Старый анекдот приходит на ум, если мы говорим о так 
называемой средней зарплате в государстве, его регионах и 
городах. В государстве этот показатель в середине этого года 
достиг 942 евро, но статистические данные наших городов, 
которые доступны за 2016 год, свидетельствуют, что средне-
статистический вентспилчанин в прошлом году получал 791 
евро. Так как за последний год средний показатель зарплаты 
существенно вырос, можем допустить, что и это – последнее 
доступное число у нас возросло до общей тенденции.  Можно 
сказать, что в принципе сухие цифры свидетельствуют – всё в 
порядке, в среднем мы живём даже очень хорошо. 

Однако кажется, что именно Вентспилс может быть самым 
наглядным примером того, как «средняя температура» благо-
состояния является разве что разноцветным мыльным пузы-
рём на торжестве общего подъёма. Подумаем рациональ-
но. Например, мэр одного приморского города в виде разных 
«зарплат» получил полмиллиона евро, что в месяц составляет 
примерно 41 тысячу евро. 100 жителей этого региона в месяц 
зарабатывают 410 евро. Вместе средняя условная зарплата 
101 жителя была бы ни больше ни меньше, чем 811,88 евро. 
Значит – по сути тот самый «средний заработок» и получит-
ся. Этот небольшой пример свидетельствует о том, что даже 
огромная зарплата одного человека может удвоить «среднюю 
финансовую температуру» более ста человек. В подобной 
ситуации находятся и города, и в государственном масштабе 
десять этих зарабатывающих (о способах и методах зараба-
тывания здесь, конечно, речь не идёт) субъектов «раздувают» 
среднюю заработную плату до уровня, который может сорев-
новаться с благосостоянием некоторых государств доброй ста-
рой Европы.   

Поэтому, перед тем как радоваться достижениям нашей 
макроэкономики и ставить очередную галочку нашего «рас-
сказа об успехах» в каком-нибудь статистическом отчёте 
Европы, может быть лучше почитаем, например, объявления 
и предложения вакансий, где большинство предложений (как 
пишет и наша читательница Вероника Каминска) колеблют-
ся между «оплата за неполное рабочее время» (читай между 
строк – заработная плата ниже минимальной) и «гарантиро-
ванная минимальная заработная плата». Как свидетельству-
ет статистика, то 37 процентов работающих получают зар-
плату, которая не достигает 500 евро (до уплаты налогов или 
«брутто-зарплату»), еще одна треть – получают до 1000 евро. 
Следовательно – те, кто обеспечивают нижний градус «тем-
пературы средней заработной платы» или, иными словами 
говоря, находятся ниже уровня средней заработной платы, 
составляют 70 процентов от наших работающих. В то время 
как тех, чей заработок фактически удваивает зарегистриро-
ванную «среднестатистическую зарплату», всего несколь-
ко.  Например, людей, которые получают свыше 6000 евро в 
месяц, 0,3 процента или 2927 работающих во всём государ-
стве в целом.  

Ну что здесь скажешь – среднестатистически мы живём в 
Европе, но каждый в отдельности… Да, каждый в отдельно-
сти, конечно, живёт так, как у каждого в отдельности получа-
ется.  Упомянутые 0,3 процента безусловно могут быть горды 
своим уровнем жизни, пока те 70 процентам, наверное, будут 
ближе к упомянутой в анекдоте (читай в начале статьи) темпе-
ратуре трупа, чем к среднестатистическому показателю. Ах, да 
– здесь вообще речь идёт только о «экономически активном 
возрасте», но нигде не учитывалась статистика о пенсионерах 
и детях. И здесь картина, видимо, будет еще плачевнее. Ведь 
детей тоже надо содержать, за них надо платить и кормить 
нужно тоже всю семью.  И число людей, которые остаются 
ниже среднего уровня заработной платы, безусловно возрас-
тёт.  Так сказать, в геометрической прогрессии…

В остальном – мы живем в процветающем государстве. И 
как иначе, если один мэр приморского городка своей зарпла-
той может фактически удвоить «средний заработок» еще ста 
человек.  Этим следует гордиться… Не так ли?   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Средняя температура 
пациента 
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МНЕНИЕ ЧИТАТЕЛЯ

На электронную почту редакции пришло письмо вентспилчанки Вероники Каминской, в котором она делится своими 
впечатлениями по поводу опубликованных недавно данных об экономических показателях государства, обобщен-
ных Латвийским центральным статистическим управлением, в том числе – о средней зарплате в стране. Вот мнение 
Вероники Каминской (с разрешения автора публикуем в сокращении): 

Отдайте мою тысячу!!!

– Прочла, что у нас, в Латвии, сред-
няя заработная плата составляет 942 
евро в месяц. Сначала подумала, что 
журналисты ошиблись с постановкой 
запятой в цифре, так как 94,2 евро 
кажется более правдоподобным. Но 
потом поняла – ни черта, все правиль-
но. Только я не понимаю, откуда все эти 
сотни и тысячи набираются? На нашем 
предприятии, например, где нас десять 
человек (и работодатели, действитель-
но, нам не платят ничего ни в каких 
«конвертах»), хотя мы не шатаемся без 
дела и работу свою выполняем честно 

в отведенные восемь рабочих часов, в 
месяц больше каких-нибудь 500 «еври-
ков» не выходит. Даже сами боссы и 
владельцы (двое замечательных моло-
дых людей), «не мухлюя», больше чем 
неполную тысячу не зарабатывают. Но 
они же все-таки владельцы! 

В своем окружении никого, кто полу-
чал бы сумму, хотя бы близкую к тем 
942 евро, я не нашла… Поэтому мне 
так и хочется сказать тем, кто составля-
ет статистику, – отдайте сейчас же мою 
тысячу! Ведь где-то же она должна быть! 
Конечно, это шутка, я прекрасно пони-

маю, что никто мне никакой тысячи не 
даст, потому что эти тысячи нужно отда-
вать совсем другим людям. Например, 
руководителям самоуправлений и госу-
дарственным министрам. Ведь на что-то 
им нужно жить. И я прекрасно понимаю 
– те полмиллиона, что в прошлом году 
заработал наш мэр города (не полени-
лась, подсчитала) – это в 82 раза боль-
ше, чем выходит у меня, а я работаю пол-
ный рабочий день. Но ничего, я же не гор-
дая, я понимаю, что наш мэр и работает 
в 82 раза лучше, больше и старательнее, 
чем я. Поэтому ему полагается. 

Инга Антане: 
Благополучие с неба не 
падает, нам нужно наконец 
начать зарабатывать
Президент общества «Балтийская ассоциация – транспорт и логистика» 
Инга Антане на прошлой неделе сообщила о создании новой региональной 
политической силы – партии   “Laiks pārmaiņām” («Время для перемен») и 
призвала вентспилчан присоединяться. Инга Антане была кандидатом и на 
выборах Вентспилсского самоуправления и подчеркнула, что создание новой 
партии – это закономерное продолжение начатой работы. Однако, учитывая 
то, что в Латвии в последнее время новые партии появляются одна за другой, 
закономерным является вопрос – почему необходимо создание такой партии?


